LRH & THE SofS

1970

Holland... not more than a hundred Scientologists in the entire country. When a small Scientology mission was established in the Netherlands in 1970, the British National Association for Mental Health arranged a meeting between their representatives and officers of their Dutch counterpart. One of the latter, was the publisher of the newspaper Vrij Nederland, which soon thereafter launched an attack on Scientology, based in part upon material obtained by intimidation from Dutch Scientologists. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 230)
1970, ca.

Extracts from an LRH Communication (circa 1970)
I have a new system worked out to knock them out no matter what they do.

We started telling them to investigate newspaper reporters who wrote against us – a lot of them bribed, freelancers bought, a lot of officials on this line. Had to figure out how to hurt these guys and still stay legal. They have a vulnerability already worked – several guys have lost their jobs over this. How could they be hurt – all you have to do is spot it, figure out how to cost them their jobs and make them lose it.

We have some trouble getting the real background dope on these guys but they do pick up what the guy is doing in present time. So we change the procedure to spot it and cost them their jobs every time. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1970's (SRI)
In the 1960’s decade tech had fallen out to the degree that “quicky grades” were being delivered. That meant only one process was run per grade, so people were not getting the gains they should have obtained from auditing.

LRH applied KSW and handled this, so that all processes for each grade were done. The result was that in the decade of the 1970’s, orgs were teaming with people. Each org had hundreds of people on staff and hundreds of preclears and students on lines daily. At that time - Scientology was fun. (Criminal Time Track: Issue III, (9)) 


The U.S. Intelligence community is engaged in a psychic arms race with Russia. They are conducting mind control experiments and researching all kinds of psychic phenomena. Thus they were interested in Scientology exteriorization tech and other OT phenomena.

Hal Puthoff works for the National Security Agency (NSA). He joins Scientology and goes up to OT 3. After that he goes straight into the CIA-spawned “Remote Viewing Program” at Stanford Research Institute (SRI) in Palo Alto, California.

“Remote Viewing” was just another way of saying exteriorization, they are the same thing.

The other two key participants in the SRI “Remote Viewing Program” were Ingo Swann and Pat Price. Price was an OT 4 and Swann was an OT 7 (who also had a Top Secret Clearance with the military).

These three OTs conducted experiments to scientifically document and prove the phenomena of exteriorization. 

The scientific method used to document exteriorization was this: Ingo Swann and Pat Price would have their bodies physically located at SRI in Palo Alto.

A team of scientists would leave Palo Alto and go to some other physical location in the world. Swann and Price would exteriorize and go to the site of the remote scientists and take a look. Swann and Price would then return to their bodies in Palo Alto and accurately describe the location of the remote scientists in some other part of the world.

In addition to the exteriorization experiments, they conducted experiments that scientifically proved that an OT could influence a magnetic field with his thought.

Records of all of these experiments were kept and Puthoff then wrote a book about the experiments, entitled “Remote Viewing.” (Criminal Time Track: Issue III, (11, 61)) 
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"Many of the SRI "empaths" were mustered from L. Ron Hubbard's Church of Scientology, Harold Puthoff, the Institute's senior researcher, is a leading Scientologist. Two "remote viewers" from SRI have also held rank in the Church: Ingo Swann, a Class VII Operating Thetan, a founder of the Scientology Center in Los Angeles, and the late Pat Price. Puthoff and Targ's lab assistant was a Scientologist married to a minister of the church. When Swann joined SRI, he stated openly that fourteen "Clears" participated in the experiments, 'more than I would suspect.'" (Phoenix Undead - The Montauk Project and Camp Hero Today: Chapter "STANFORD, SCIENTOLOGY AND THE CIA") 

1970 
The ship was now moving around between Spain and Portugal and we were running into some political difficulty, which we later found out to be also forwarded through the American Embassy from Washington DC through the various Consuls and Embassies in the various ports to the heads of the government, which insinuated that we were either drug-runners or traffickers in "little girls", or "white slavers", or something like that. ... 

... I was back on the ship doing the Captain job - ...and we started trying to handle Morocco and recover Spain - which had been third-partied against us in Madrid by the Interpol people. And we also had the plan for EU, which had to be instigated, and which I accepted the mission to do. That was going to go up there and take over Europe and get it booming. 

Because the plan was to have EU, of course, be the mainstay of Scientology, and finance all of Scientology in case the United States ever went down the tubes, in case anything else happened to their economy, in case the Church got "taken over" there. Anything that happened to the US, EU would survive it. Now this was not started in '70 by the Boss. It was a postulate of his and an order to the Exec Council WW in 1966 or '67. However, it was never done. EU stats were still at the bottom by 1970. 

So, there are very interesting stories I can tell you about the Morocco and Spain recovering thing, which I will in the next... - after this about the CO EU hat - ...but those cycles were never fully done, because one thing was to go and find the false data and get it replaced. 

So, at that time, the Boss made up this project called "Snow White", which was given to Fred Hare to do. And it was to replace all the false data in every government agency's file with true data. Find it and replace it with true data. And that was the project called "Snow White". 

Now, that was the start of all these missions that went to discover what was going on in Interpol, find out what data they had on us, the missions to various governments, to various groups, organizations, banks, IRS people, and so on like that. That was all under this heading of "Snow White". Get these documents and "Dead Agent" them. 

OK, so the Spain recovery. We did a PR cruise to Spain without LRH and MSH on board. They stayed down in Morocco with the family. Of course, they were still safe and happy and enjoyed their birthday parties and their nights out and so on like that. 

And the Spain recovery mission was partially successful. We found out that the main protest against us - the "Apollo" being there - was from Madrid. And so at that time a mission came up to Madrid to try and handle the thing, and it was found out the data came from Interpol and they didn't know what to do about it. And it was therefore necessary to do a mission on Interpol, which you have probably read about in that book, The Exposure of Interpol, written by Vaughn Young, I believe. 

Anyway, that's all assimilable data, but that's how it fits in with Spain. 

Now, also anybody's name, by the way, that was connected with the ship in those days, the Senior Officers and so on, is in the Interpol files, and it's also in the "Enemy List" file in the United States and that means "enemies of the state". And those names are all in there, all the top GO names (the good guys, anyway), and the top SO names (the good Sea Org people), are all in those files. (CBR-debrief from 1982) 
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Criminon founded in New Zealand. (CofS) 

1970, 22 February 
Church of Scientology Celebrity Centre Los Angeles founded. (CofS) 

1970, 9 March 
Despatch from D/G Int WW to Guardian WW dated 9 March 1970 

Re: Successful and Unsuccessful Actions
Successful:

	Invent letterhead of some organization that is curious, i.e. have it printed up and use it to make queries. If you have a letterhead nobody seems to bother checking it. If you have a letterhead of any sort you will get answers to your questions 95% of the time. Of these using a phony News Agency is the most successful.

	Using 2D on someone high in the government to seduce them over to our side.

	Infiltrating an enemy group with the end to getting documents.

	Covert third partying with forged or phony signatures.

	Anonymous third partying. Particularly the Internal Revenue Service appears to follow up every tip off they get.

	Direct theft of documents.

	Impersonating a reporter over the phone to get information.


Unsuccessful Actions

	Bugging and the use of any electronic devices have on the whole produced nothing.

	Depending on big money alone to get in and out of places.

	Impersonating a government Intelligence Officer. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)


1970, 10 March 
Despatch to the GWW 10 March 1970 

Concerning Intelligence (author likely is LRH)
I think there is every possibility that I have located the central agency which is inspiring the international attacks on Scientology. As you know we have not been able to locate the, what I have called Tenyaka Memorial, the overall plan in the files of various organizations or offices. We have not spotted the school where these people are trained and we have not spotted the actual direct live correspondence which must exist somewhere in the world.

In about 1964 I did a schema or schematic which would indicate it had to be an international agency and had certain other characteristics and I did the exact type of attack pattern which repeats itself in every country and it led me to a conclusion that it was directed from some place high up and that it had a central operational headquarters.

In review it followed the lines of first there was an income tax assault, then followed up by some health agency. This is followed by some press stunt or campaign and then there’s a parliamentary contact and connection and an outcry demanding an enquiry and then certain false allegations are made which are never disclosed and the campaign falls into full swing in order to batter us down, exhaust our funds and to get a ban of some sort on us.

Looking over these various channels I came to the conclusion in about 1955 that it would have to be some kind of intelligence organization – but I didn’t take it too seriously and in 1964 I came definitely to that conclusion….

…the reason the enemy makes any progress at all is his central headquarters and the actual correspondence, the actual directions, the actual plans, orders and issues of the attack have not been detected. When we got as far as the World Federation of Mental Health and the National Associations of Mental Health we were on a very good track – but all of a sudden the trail went blank. Although evidence was very fruitful that they were the instigators of this attack, their headquarters where they trained people, where the central plans were kept and so on could not be located.

On a completely different channel I have just had to review the subject of public relations… The textbook is Effective Public Relations written by Scott Cutlip and Alan Center. I will give you a resume of the textbook basic outline, but it is enough here to state that amazingly all of the characteristics which comprise the attack which we experienced are thought to be by the experts in this field, public relations. The campaign, the conduct of the press, the getting rid of adversaries is even mentioned in the text and lobbying –

An intelligence group would have long since pressed home the attack on other grounds… but a PR company would not think in these terms – they just go on perpetually because they are collecting money for doing what they are doing.

Now, on studying this thing further, I find amazingly enough, that there are definite connections with regard to the National Association of Mental Health and the World Federation of Mental Health in that they do employ a PR activity. Everything the enemy is doing would be embraced in what is modernly considered to be a public relations company or activity.

Therefore for this and other reasons I’m convinced that our Tenyaka Memorial … that plan of campaign against Scientology, all files, all correspondence, all training and everything else is resident in a PR firm which has International connections. Whatever agency they use must have International connections and must be engaged in lobbying. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1970, 28.4.
Australia: On April 28, 1970, a writ issued in the Supreme Court of the State of Victoria by the Hubbard Association of Scientologists International against Anderson and Just, charging the two with misfeasance, breach of duty and recklessness in the conduct of the Inquiry into Scientology.

This legal counter-attack created a considerable stir in Victorian professional and political circles. Following the Inquiry, both men had been elevated to judgeships - Anderson was now a Justice of the Supreme Court, and Just a judge of the County Court.

In order to block the Scientologists from having their case heard in a real court of law, where rules of evidence must be observed, Supreme Court justice McInerny set aside the writ on a technicality. He ruled that Ian Tampion, acting as agent for the Scientologists, was "an unqualified person". 

The Scientologists refused to give up. After considerable difficulty, they eventually found a firm of solicitors that would, acting as "qualified persons", properly lodge the writ in the Supreme Court.

Hubbard's organization now went even further and had writs issued not only against Anderson and just, but against the Victorian Government (for libel in publishing the Anderson Report) and six newspapers.

This time the writs could not be struck out on the basis of some legal technicality. The defendants would have to face a full court hearing of the charges against them. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 161-162)
1970, 25 June 
Expanded Lower Auditing Grades (Grades 0 through IV) released by L. Ron Hubbard. (CofS) 

1970, 16 July 
HCOB 16 July 1970 

The Psychiatrist At Work
The psychiatrist has masters. His principle organization, World Federation of Mental Health, and its members, the National Associations of Mental Health, the "American" Psychiatric Association and the "American" Psychological Association are directly connected to Russia.

Even the British Broadcasting Company has stated that psychiatry and the KGB (Russian Secret Police) operate in direct collusion.

A member of the WFMH sits on every major "Advisory Council" of the UK government, to name but one government. Ministers of Health or Health Authorities are members of the National Association or the WFMH.

The psychiatrist has masters.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1970, 17 August 
Advanced Organization United Kingdom moved from Edinburgh, Scotland to Saint Hill, Sussex, England. (CofS) 

1970, 20 September 
L. Ron Hubbard released OT VII to Advanced Organizations around the world. (CofS) 

1970, 15 October 
Church of Scientology of Munich, Germany founded. (CofS) 

1970, November 
Scientology 0-8: The Book of Basics published. 

The Flag Executive Briefing Course begins with L. Ron Hubbard personally supervising and lecturing to the students aboard the flagship Apollo. (CofS) 

1970, 13 November 
The Flag Bureaux established by the Sea Organization aboard the Apollo. (CofS) 

1970, 19 November
Continental Liaison Offices (CLOs) established to supervise church affairs in their respective continental areas: United States; United Kingdom; Europe; Australia, New Zealand and Oceania (ANZO); and Africa. (CofS) 

1970, 31.12.
Sir John Foster concluded his Inquiry on December 31, 1970, and submitted his written report a few months later. But Sir Keith Joseph, who had by that time succeeded Richard Crossman as Minister for Social Services, showed a strange reluctance to publish it or to disclose its contents.

After months of "waiting for Sir Keith", both MPs and newspapers began to evince a growing impatience.

A Daily Mail reporter who had somehow learned what was in the Foster Report wrote that the Inquiry's findings had infuriated senior Government health experts, who had been behind the ban against Scientologists. He said the report could damage Whitehall reputations.

In Parliament, too, demands were heard for public disclosure of Sir John's conclusions, based on his examination of Scientology and its activities. During the three years since the ban had been imposed, some Members, on their own initiative, had taken steps to learn the facts about the sect and its practices.

William Hamling, Labour MP for Woolwich West, had gone personally to Saint Hill Manor and had taken several courses in Scientology. He said that he had found them very useful and thereafter became a supporter of the movement. The interesting thing about Mr. Hamling was that he had been Private Secretary to Health Minister Robinson who had taken steps to bar foreign adherents from entering Britain. (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 204/205)
__________________________

1971
John Cole, another FBI snooper who was assigned to get a line on the Scientologists, apparently jumbled his mission somewhere along the way, and got his come-uppance at the scene. In 1971, he sued church members Terry Milner and Henning Heldt who, he alleged, assaulted him in the church offices. He had been there in search of confidential information, for which he assured the two church executives, he was willing to pay.

When it came to pressing his suit in court, however, Cole had a problem. On January 27, 1971, Moton B. Holt, Jr., his legal counsel, wrote to the United States Attorney in Los Angeles:

"Confirming our conversation, I am attaching interrogatories in subject action by which defendants seek to discover information of Mr. Cole's prior activities which included undercover work, special assignment and informant duties in various Governmental agencies, including the Justice Department, Senator Eastland's Committee, the FBI, the CIA, the C-11, and others. The FBI recommended that I contact your office with respect to any suggestions you may have to avoid answering any of the propounded questions in this area.

"Mr. Cole advises that the information is highly confidential from the Government's viewpoint and disclosure of the same is not in the interest of national security and, further, would endanger the lives of at least four Government agents.

"I have various citations which could be used including the Internal Security Act, the Espionage and Censorship Act and various Departmental Orders."

Attorney Holt said that the judge hearing the case had granted the defendants' motion to compel him to answer questions on the grounds that such questions were material to show loss of earnings while Cole was hospitalized. He added:

"Cole does not want to appeal due to the publicity involved. The original story when the suit was filed was squelched by the FBI." (Emphasis added.)

An intelligence report dated January 29, 1969 filed in the Drug Enforcement Agency archives throws additional light on Cole's activities. The document lists articles taken from church offices in Los Angeles. It is captioned, "From: Cole -To: Slagel." (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 61)
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...twice during 1971, the FBI forwarded derogatory reports concerning the church to the office of the Legal Attaché in the U.S. Embassy in Madrid. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 61)
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... CO EU mission was coming up there that year, and I went up to EU.... I started the Orgs going and also the CLO going there with "on-source and on-purpose teams" and just expanding the hell out of it. 

And the thing is, we expanded quite well until people realized we were making a lot of money over there and then just...- the GO had to jump in there, everybody had to jump in there, and get their cut of the pie and put limitations on things and so on like that - ... and that's one reason why later on, the Boss said: 'Nothing applies to EU except his own orders.' And those were the same orders that were successful in EU when I was there, and anybody else's orders that came into there were always unsuccessful. Because we just did LRH Policy and what he would do on starting up an area like that, and that was successful and nobody else's stuff was ever looked at. And I had filed a whole trunk full of that stuff at FOLO, or the CLO, and it was never used. And apparently, that's the same successful action that Guillaume (Lesevre) uses today, I don't know. We just used what LRH put down, and applied that. 

So, that was going on, and in all of 1971, I was up in Europe. (CBR-debrief from 1982) 

1971
Applied Scholastics founded.  

L10, L11 (the New Life Rundown) and L12 (the Flag OT Executive Rundown) released, only delivered by the most highly trained Sea Org auditors and C/Ses aboard the Apollo. (CofS) 

1971, 20 January 
Hubbard Scientology Organization of Plymouth, England founded. (CofS) 

1971, 11 February
Church of Scientology Publications Organization United States established. (CofS) 

1971, 9 March 
Church of Scientology of Buffalo, New York founded. (CofS) 

1971, 13 March
Church of Scientology of Boston, Massachusetts founded. (CofS) 

1971, 31 March 
Church of Scientology of Vienna, Austria founded. (CofS) 

1971, 13 April 
Church of Scientology of San Diego, California founded. (CofS) 

1971, 26 April 
Church of Scientology of Portland, Oregon founded. (CofS) 

1971, 6.5.
GO 060571 LRH, 6 May 1971, "WORKING THEORY" 
--- Quotes: 

... "So far we have been using an "Intelligence Hypothesis" I developed in 1965. Taking all channels of attack on us country by country, I found the cycle of attacking sources was 

a. Income Tax  

b. Health Dept or Agency  

c. Immigration and  

d. a type of press.  

Moving this up to an International level, and trying to find out who could have that much influence the Intelligence Hypothesis I formed was that it would have to be a member of the World Bank with psychiatric connections or who planned usages of psychiatry as part of world control."

We used this to narrow and target our searches. It led us to WFMH and the NAMH. And it served us well. But it did not lead all the way until this year. 

We found the central handler (one who orders operatives and operations) and proved it by numerous correspondences we were given. The track on this was started by a bit of flair (insight). And it has proved out absolutely. The person is "Mary Appleby" Secretary of the National Association of Mental Health of England. It is she who writes and phones her contacts to start attacks on Scientology.

Her uncle (just now deceased) was OTTO NIEMEYER of the World Bank.

... It has gotten us this far. But in getting there, new data has shown up. 

Brilliant work in tracing the origins of the WFMH disclosed it and the NAMH to have NAZI origins. Goerings Cousin, Villinger, others others were at the root of Naziism in Germany and brought Hitler to power! They started the death camps and they not Hitler ordered the extermination of Jews.

Hubbard came to an extended "Working Hypothesis": 

"Apparently there exists somewhere a Nazi Memorial or plan to conquer the world.

By intelligence infiltration of governments, drug addiction and dependency and using psychiatry to eliminate political undesireables and minorities, a group is bent on world political conquest." (Data Sources: Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology, Policies, GO 060571 LRH)
(Note: For reference also see the book "The Men behind Hitler", also released around 1971.)

1971, 7.5.
GO 070571 LRH, Notes on SMERSH
Smersh was originally a part of the Stalin-era security apparatus; its name, an abbreviation of its motto "smert' shpionam" ("death to spies"), reflected its role in counter-espionage and detection of anti-Soviet activity. It was absorbed into the NKVD (the direct predecessor of the KGB) in 1946. 

Hubbard's theory that time was that there is a hidden Nazi intell influence, also running the WFMH and Media. 

"We are getting even further penetration now into who is keeping this planet upset." (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1971, June 
L. Ron Hubbard released Word Clearing Methods 1, 2 and 3. (CofS) 

1971, 25.6.
Susan Meister, a twenty-three-year-old from Colorado, had joined the crew of the Apollo in February 1971, having been introduced to Scientology by friends while she was working in San Francisco.  

... when the Apollo was docked in the Moroccan port of Safi, Susan Meister locked herself in a cabin, put a .22 target revolver to her forehead and pulled the trigger. She was found at 7.35 pm lying across a bunk... A suicide note was on the floor. 

Local police were called, ... the death of an American citizen alerted US consular officials... 

Susan Meister, who had seemed a rather quiet and reserved young woman to her friends, was portrayed as an unstable former drug addict who had made previous attempts at suicide; Peter Warren, the Apollo's port Captain, hinted that compromising photographs of her had been found. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 306)  

1971, 13.7.
William Galbraith, US vice-consul in Casablanca, had driven to Safi to make inquiries into the incident. On 13 July, he had lunch with Warren and Joni Chiriasi, another member of the crew, at the Sidi Bouzid restaurant in Safi before being taken to look round the ship. Afterwards, Warren and Chiriasi both signed affidavits accusing Galbraith of threatening the ship - 'He said that if the ship became an embarrassment to the United States, Nixon would order the CIA to sink or sabotage it.' Galbraith also allegedly referred to the Church of Scientology as a 'bunch of kooks' and speculated that the ship was being used as a brothel or a casino or for drug-trafficking. 

Next day, Norman Starkey, captain of the Apollo, forwarded copies of the affidavits to the Senate Foreign Relations Committee in Washington, with a covering letter complaining that Galbraith had threatened 'to murder the vessel's company of 380 men, women and children, many of whom are Americans'. Letters were also sent to John Mitchell, the Attorney General, and to the Secret Service, all with copies to President Nixon... (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 307)  

1971, 7 October 
Guardian Order 165 of 7 October 1971 

Re: Books & Entheta Written About Scientology by SPs
The button used in effecting settlement is purely financial. In other words, it is more costly to continue the legal action than to settle in some fashion.

Therefore, it is imperative that Legal US Dev-T his opponents and their lawyers with correspondence (a lawyer’s letter costs approx $50), phone calls (time costs), interrogatories, depositions and whatever else legal can mock up.

Jane Kember – Guardian WW (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1971, 24.11.
Re. FDA-raid in 63: Once again, the District Court found in favour of the government and entered an order condemning the meters and all the confiscated writings. And once again, on November 24, 1971, attorneys for the Church filed notice of appeal.

Like all legal battles between the Government goliath and the private sector, the contest was greatly uneven. The protracted litigation was costing the defendants a great deal of money, which they would never be able to recover, no matter what the outcome of the preceedings.

The federal dictocrats, on the other hand, had available to them the limitless financial resources of the national treasury - that is to say, the people's money. They had spent thousands of dollars prosecuting a minority religion for employing a simple galvanometer in its practice, an instrument which the District Court itself had declared to be harmless, adding that destruction of it would intrude upon religion. The only possible loser on their side of the bar was the taxpayer.

In a brief filed with the U.S. Court of Appeals following the second trial in the District Court, lawyers for the Church of Scientology again argued that the "misbranded device" provisions of the federal Food, Drug and Cosmetic Act were not applicable to a harmless instrument such as the E-meter, which is central to a bona fide religious practice. (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 141)
1971, 7.12.
On December 7, 1961, T. J. Stander sent a memorandum to all members of the Executive Committee (South African National Council for Mental Health) and to all mental health societies in the Republic, asking them to submit to him information appearing in local papers and magazines, concerning "courses in psychology and related subjects". 

Typical of the material being garnered by Stander was an exchange of correspondence between Dr. Scott Millar, medical officer of health for the city of Johannesburg and the Hubbard Association of Scientologists. Millar had written the Scientologists, soliciting information concerning Scientology. After receiving it, he wrote the Scientology organization that "I have read some of these pamphlets and consider that as an example of meretricious pseudo-science Scientology would be hard to beat and that the claims made for it are not only ridiculous [sic] but an insult to the intelligence of any normal person."

Dr. Millar closed his letter with a threat: "I propose to report your activities to the authorities concerned for any action they may wish to take on the matter." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 216)
1971, 22.12.
In response to public pressure, the Foster Report was finally published on December 22, 1971. One of its two principal conclusions, which had stunned the mandarins in Whitehall, was that most of the Government's measures against Scientologists were not justified and that the entry ban on foreign Scientologists entering Britain should be lifted.

The Report also criticized the roughshod way in which immigration officers had enforced the ban. They were, said Sir John, "even more stringent than the letter of the measures".

While it was clear that, as a matter of law, the Secretary of State for Home Affairs was perfectly within his rights in refusing Scientologists permission to enter Britain, "the mere fact that someone is a Scientologist is, in my opinion, no reason for excluding him from the UK when there is nothing in our law to prevent those of his fellows who are citizens of this country from practising Scientology here".

...Besides recommending that Scientologists of foreign or Commonwealth nationality should henceforth be admitted to Britain as visitors on precisely the same footing as other people, Sir John said that in his view Scientologists who wished to come and work in the UK ought to be granted or refused a work permit on the same criteria as everyone else, and the fact that they or their proposed employers are Scientologists should be regarded as quite irrelevant.

The Report did not, however, favour admitting Scientologists as students, who under Britain's immigration laws, form a privileged class and are normally allowed to stay four times as long as the ordinary visitor. Sir John gave as his reason for this stricture the fact that on the evidence before him he was not satisfied that Scientology schools as then organized were bona fide educational establishments.

A second major recommendation contained in the 192-page Report was the proposal that legislation be passed, aimed at controlling the practice of psychotherapy for fee or reward. Under terms of the Act, a professional council would be set up to pass on the practitioner's qualifications. 

...Taken as a whole, the Foster Report clearly aims at denigrating Scientology, not in illuminating it. 

... A representative of the Home Office made it clear that the British Government had no intention of allowing foreign Scientologists back into Britain "in the foreseeable future".

Sir Keith Joseph, Secretary for Social Services, told the Commons that the main recommendation of the report was that the restrictions instituted in July 1968 should be relaxed, but that the practice of psychotherapy for reward should be restricted to suitably qualified persons. The Government took the view that the recommendations should be considered as a whole, that is, the ban could not be lifted until "after consultations with relevant professional organizations". "Until they are completed, the Goverment does not feel able to reach any conclusions on the report." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 205-210)
1971, 29.12.
In a letter dated December 29, 1971 to Mary Applebey, general secretary of the National Association for Mental Health, Dr. D. H. Clark (medical superintendent of Fulbourn Hospital, Cambridge) wrote:

"I spent much of Christmas morning reading the Foster Report and as I read it in detail I was filled with un-Christmas glee. I may be wrong, but I believe that Sir John Foster has dealt Scientology a subtle but grievous wound from which they will suffer for many years.

"If one only reads the conclusions the report seems favourable to them. This is what David Gaiman (did you see him on TV?) and the Press and other superficial people immediately seized on and which caused the Scientologists to whoop with glee. Yet the conclusions could hardly have been otherwise. Callaghan's original decision to penalise the Scientologists - out of all the queer, religious and unpleasant political sects that come to Britain -could not, in the long term be defended. Apart from that, there was little for Sir John to make recommendations on, though his suggestion that the Tax Authorities screw down on all the shadow companies of the Scientologists will, I think, hurt them quite a bit in the long run.

"When one reads the whole report however, quite a different picture emerges; Sir John refuses to draw any specific conclusions; he expresses many doubts about the kind of enquiry that he has been holding, openly calling it 'Inquisitorial'; he says again and again that he will not publish any controversial evidence and he announces that he is going to destroy everything that was said to him yet to any dispassionate reader the endictment is wholly damning and this indictment is cunningly constructed of hardly anything but quotations from the Scientologists themselves. Sir John has cunningly extracted, from all the hundreds of documents that he must have had, examples of their vicious directives, evidence of their great wealth and cupidity and the very few really damaging incidents that are recorded against them (from the Anderson Report he lifts the one really terrifying story of how they processed a woman in front of Mr. Anderson to such an extent that she had to be admitted [to] a mental hospital a week later).

"I believe the total effect on any open-minded individual would be to damn the Scientologists utterly and I hope that as many people as possible - all Members of Parliament for instance - will read the report; I believe it is to them that Sir John was addressing himself. I believe that he concluded that the Scientology leadership were evil men, grasping, paranoid and litigious and that he decided to write a report for his own kind, Members of Parliament, Judges, Lawyers, members of the establishment which would slowly lead the reader to damn the Scientologists by quoting from their own texts. I may be imputing too much sublety to him but I cannot help wondering whether he did not deliberately refrain from condemning them in the hope that they would swallow the bait and endorse the report as they have done. I believe that he reached exactly the same conclusion as Mr. Anderson but decided that instead of launching a violent polemic against them which tends to be selfdefeating (as the Anderson Report is in its very intemperance) he has written a seemingly temperate report which will do them much more harm in the long run.

"Certainly, they have swallowed the bait and have endorsed the report; we can now say to anyone who enquires 'Here is a Government Report on Scientology, the Scientologists have accepted it as fair, I suggest you read and come to your own conclusions!'"
Dr. Clark added: "If I am right in this I am sure that we ought to buy large numbers of copies of the Foster Report so that we will always have them available to lend to people when necessary. I think we should consider giving it the widest publicity possible. Could we perhaps consider devoting one copy of 'Mental Health' exclusively to quotations from the Foster Report - perhaps by using Sir John's techniques and adding nothing of our own but merely quoting from him?"

In her reply, Miss Appleby agreed that the Foster Report was a subtle hatchet job, but she expressed some doubt that it had dealt as grievous a blow to the Scientologists as her comrade-in-arms seemed to think.

"I was delighted to have your Christmas lucubrations on the Foster Report, and I am delighted that you consider the Foster Report as subtle as I do. What I wonder is whether the wound you see is in fact very grievous. I entirely agree that there is nothing in the Report to cause the Scientologists glee. On the other hand, unless the public can be made to read the Report and to appreciate the subtlety of its conclusions, have we really got very far? Of course no objective enquirer could recommend that the immigration ban should be continued, but any suggestion that Dr. Weissmann and his merry men will deter the Scientologists from their 'therapy' is, I am afraid, moonshine (see Donald Gould in this week's New Statesman). However, it would be good to talk to you about this, as I am talking to a number of people."

The campaign to stamp out Scientology was still in full swing.  (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 210/13)
_____________________________

1972
1972 (SRI)
Hal Puthoff is still the head of the CIA’s Remote Viewing Program at (SRI).

He remains the head of this program until 1985. Also involved is Louis Jolyn West, a psychiatrist who is a brainwashing specialist, and CIA ties going back to the early 1950’s.

Ingo Swann uses his ability to exteriorize to spy on Russia, on behalf of the US Intelligence community. Pat Price was the best at remote viewing. He is said to have gone on from there to work directly for the CIA, with Ken Kress as his handler.

Later in time, Pat Price decided to leave his spy work for the CIA and return to SRI. He stopped over in Las Vegas and died of a purported heart attack in his hotel room. There was no autopsy performed, allegedly due to the persuasion of an unknown individual with a briefcase full of Price’s medical records.

Ingo Swann then set up a training program to teach others how to do Remote Viewing.

This, of course, uses Scientology exteriorization techniques, such as anchor point processes and Route 1 processes out of the LRH book Creation Of Human Ability.

To test Swann’s program, CIA officer, Major Ed Dames, and five others go to SRI as a training group. The results were more than anyone had anticipated.

Major Dames says that within 6 months the team members were producing psychically derived data with more consistency and accuracy than the most renown natural (untrained) psychics in the world.

Major Dames then acts as the Training and Operations Officer at the SRI Remote Viewing Program for “a new psychic intelligence community”. In other words, they were using the ability to exteriorize for spying purposes. (Criminal Time Track: Issue III, (11, 61))
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A chronological investigative analysis of once-classified intelligence reports, corporate papers, copyright and trademark records, court documents, and other public records has exposed a massive and pervasive co-ordination of the Executive and Judicial Branches in order to effect a cover-up, since at least 1972, of copyrighted Scientology technologies being illegally utilized in United States strategic intelligence. The study shows that the cover-up has reached all the way to the Oval Office.

The timeline of events documents that an employee of the National Security Agency (NSA), Dr. Harold Puthoff, infiltrated Scientology, completed its confidential upper-level courses, and almost immediately secured a top-secret contract with the Central Intelligence Agency to set up the CIA-initiated "remote-viewing" intelligence program. The evidence is that the program secretly utilized Scientology techniques-- intellectual property of Scientology founder L. Ron Hubbard--without Hubbard's or any Scientology organization's knowledge or permission, and without compensation.

The study also shows that Scientology's Guardian's Office (GO)--headed by Hubbard's wife Mary Sue--had province over the intellectual properties being illegally used by the federal government. The GO became embroiled in protracted litigation, via the churches, of numerous Freedom of Information Act (FOIA) suits against NSA, the CIA, the Defense Intelligence Agency (DIA), the Department of Defense, the Secret Service, and other Executive Branch departments and agencies.

The FOIA suits sought the release of documents related to Scientology and to L. Ron Hubbard that were known to exist, but were being withheld by the federal intelligence agencies and the Defense Department, among others, on grounds of NATIONAL SECURITY.

One ruling against the Scientologists even went so far as to justify withholding of documents about Scientology on the grounds that the Director of CIA is "responsible for protecting intelligence sources AND METHODS from unauthorized disclosure...[emphasis added]." Neither Hubbard, his wife, nor the Guardian's Office knew the exact nature of the documents, nor about Hubbard's copyrighted materials being illegally used by the federal intelligence agencies. (Public Research Foundation: Press Release: 29.8.2000)
1972-1982
From 1972 to 1982, LRH and MSH created a Liberian Corporation called the Religious Research Foundation with numbered bank accounts in Liechtenstein.

The RRF and these bank accounts were dominated and controlled by LRH. In excess of 100 million dollars belonging to the Church of Scientology was illegally transferred into the RRF accounts, for the personal control and use of LRH. This constituted unlawful inurement.

After LRH died, these funds were then within the estate of LRH where they came to be in the possession, custody and control of Norman Starkey, executor of LRH’s estate. It is alleged that these funds were then illegally seized and stolen by David Miscavige in a fraud perpetrated on LRH’s heirs.(Criminal Time Track: Issue III, (13, 45))
1972 
In 1972, we got this ship, the "Commodore Queen". ... 

... 1972 passed in such fashion, visiting various ports and so on, improving PR, and trying to get the GO again to HANDLE most of these government attacks on the OUTSIDE.... Meanwhile, LRH and his family are very safe and they still go to the movies and they're still together. (CBR-debrief from 1982) 
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First Dianetics groups in Belgium and the Netherlands formed. (CofS) 

1972, beg.
The Apollo was docked in Tangier.  

Having reportedly come down with some ailment that has a "bewildering combination of symptoms," LRH allegedly sends a note to Jim Dincalci, the ship's medical officer: "Jim, I don't think I'm going to make it." 

Mary Sue was busy supervising the decoration and furnishing of a split-level modern house, the Villa Laura, on a hillside in the suburbs of Tangier. The Hubbards planned to move ashore while the ship was put into dry dock for a re-fit and Mary Sue was looking forward to it. 

Some months previously, the Sea Org had set up a land base in a small huddle of office buildings on the airport road outside Tangier. They erect a sign on the road announcing, in English, French and Arabic, the arrival of "Operation and Transport Corporation Limited, International Business Management." (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 309/310)  

1972, 27 January 
Church of Scientology of St. Louis, Missouri founded. (CofS) 

1972, February 
L. Ron Hubbard released Word Clearing Method 4. (CofS) 

1972, 20 February 
HCOPL 20 February 1972 

INTELLIGENCE AND SECURITY
2. Any instance in which "Intelligence" must be referred to broadly or on a remimeo or all staff issue, as in org board posting or staff lists, the word ‘Information’ is to be substituted. Hence, D/G for Intelligence and Port Intelligence Officer become D/G for Information and Port Information Officer respectively. 

Mo Budlong
D/G for Information WW (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1972, March
Jim Dincalci consults with Otto Roos, one of the senior technical Scientologists on board the Apollo, about LRH's "mysterious illness."  

Roos ventures the view that the problem stems from some incident which has not been properly audited. The only way to find it is to comb through all the folders in which Ron's auditing sessions were recorded. LRH ostensibly gives his approval to this course of action, adding a note to Otto Roos: "I'm delighted that somebody is finally going to take responsibility for my auditing."(Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 309)  

1972, 1.3.
Wednesday, 01 March 1972: LRH gives the first two of 12 Esto Series taped lectures. He gives several lectures daily, ending on Monday, 6 March 1972. (SOURCE: Tape Master List) 

1972, 13 March 
Church of Scientology of Amsterdam, Holland founded. (CofS) 

1972, 30.3.
Thursday, 30 March 1972: LRH gives the first of the "SO XDN" series--"Expanded Dianetics." It is identified on the Tape Master List with the Lecture Code, "SO XDN-1." (SOURCE: Tape Master List) 

1972, April
In April 1972, the U.S. State Department sent a memorandum to the same Embassy, containing various unsubstantiated rumors about the Apollo, including the speculation of possible drug use aboard the ship. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 80)
1972, 7.4.
Friday, 07 April 1972: LRH gives three taped lectures, all part of the "SO XDN" series. The last one is called "Illness Breakthrough." It is identified on the Tape Master List with the Lecture Code, "SO XDN-4." This is the last known recorded lecture ever made by L. Ron Hubbard. (SOURCE: Tape Master List) 

1972, 4 April 
Primary Rundown released. (CofS) 

1972, 15 April 
Expanded Dianetics released. (CofS) 

1972, 26.4.
... Howard D. Jones, the local American consul general despatched to Washington on 26 April 1972: 'Little is known of the operations of Operation and Transport Company here, and its officers are elusive about what it does. However, we presume that the Scientologists aboard the Apollo and in Tangier do whatever it is that Scientologists do elsewhere. 

'There have been rumours in town that Apollo is involved in drug or white slave traffic. However, we doubt these reports... The stories about white slave traffic undoubtedly stem from the fact that included among the crew of the Apollo are a large number of strikingly beautiful young ladies. However, we are skeptical that a vessel that stands out like a sore thumb, in which considerable interest is bound to be generated, and with a crew numbering in hundreds, would be a reasonable vehicle for smuggling or white slaving.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 310)  

1972, 22 May 
Church of Scientology of Melbourne, Australia reincorporated (formerly the Church of the New Faith). (CofS) 

1972, June 
L. Ron Hubbard released Word Clearing Methods 5, 6, 7 and 8. (CofS) 

1972, 6 June 
Church of Scientology of Vancouver, Canada founded. (CofS) 

1972, 21 July 
Church of Scientology of Sydney, Australia founded (formerly the Church of the New Faith). (CofS) 

1972, August (ca.)
A colonel in Rabat, Morocco, makes friends with Amos Jessup and Peter Warren, who demonstrate the E-meter to him. "He was properly amazed by it," said Jessup, "and arranged for us to give a presentation to a general who was said to be a friend of the Minister of Defence [Muhammad Oufkir] and the right hand man of the King [Hassan II]. We were taken to this gigantic, luxurious house, where we did a few drills. The general said he was very interested and would get back to us. We waited in a little apartment in Rabat the Sea Org had rented to us, but didn't hear anything so went back to the ship. Shortly afterwards, the general led an unsuccessful coup and committed suicide. We realized then that he wouldn't have passed word about the E-meter to the King."  

Another OTC mission is having success with the Moroccan secret police, and starts a training course for senior policemen and intelligence agents, showing them how to use the E-meter to detect political subversives.  

The Apollo, meanwhile, sailed for Lisbon for her re-fit and Mary Sue and Ron moved into the Villa Laura in Tangier. Hubbard seemed strangely depressed; Doreen Smith reported that he often talked about 'dropping his body', (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 311)  

1972, 16./17.8.
16 August 1972: King Hassan II of Morocco narrowly escapes assassination when Moroccan Air Force jets strafe the plane in which he is returning to Rabat from France. 

17 August 1972: Muhammad Oufkir, Defense Minister for Morocco, commits suicide after a failed assassination attempt against King Hus-san II. (SOURCE: Britannica Book of the Year, Chronology of Major Events, 1972)
1972, 18 August 
Church of Scientology of Malmö, Sweden founded. (CofS) 

1972, August - September
Subject: Hubbard Neutralization - confessions
Date: 24 Sep 2000 20:01:55 -0000
From: Private User <See.Comment.Header@[127.1]>
Organization: mail2news@zedz.net
Newsgroups: alt.religion.scientology

SETUP

Week of Aug. 7-14 1972. CIA funds through SRI to Burlingame, CA freight company near San Fran airport. Check name Liu. Funds for safehouse and psychiatrist - CIA-Puthoff-Swann. Swann and psychiatrist fly to LA Aug 11-14. Canoga Park safehouse.

ABDUCTION

Aug. 16-17-18. Villa Laura, Tangier. Apollo going for refit. Cover - Hassan II assassination attempt. Hubbard transported as freight to US.

HUBBARD NEUTRALIZATION

Dr. Shafica Karagulla, M.D.; M.R.C.P.Ed (Member of the Royal College of Physicians of Edinburgh; D.P.M. (Diploma in Psychological Medicine). Bad foot (like Gottlieb, who ran black op). Trained in psychiatry Univ. Edinburgh. Studied under Dr. Wilder Penfield at Montreal Neurological Institute (used brain probes on conscious subjects). Asst. Prof. Psychiatry New York Univ. "Thing" for cats. Neutralization - stereotaxic ops.

NEUTRALIZATION CONFIRMATION

By Sep. 15 1972. 

CIA contract for SRI RV lab go-ahead given by Gottlieb. Contract issued Oct. 1 1972.

1972, Sept.
Nibs: After 'blowing the org' in 1959... he had drifted from job to job, finding it ever more difficult to support his wife and six children, and as the realization dawned that he would never be allowed back into Scientology, he became an even more prominent critic of his father and his father's 'church'. When the church was locked in litigation with the Internal Revenue Service, Nibs testified on behalf of the IRS. 

In September 1972, Mary Sue orchestrated a campaign to 'handle' Nibs, instituting a search through all the Sea Org files and instructing the Guardian's office to do the same. She told an aide that Nibs' 'big button' was money and that it was time to start hunting through the old files to dig up former complaints about him. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 311)  

1970, 2.9.
Scientologists have reason to believe that in the continuing and intensive investigation of their Church, IRS agents are employing some of the spying techniques described above.

The importance the Scientology surveillance programme has for the IRS is indicated by the fact that on September 2, 1970, S. B. Wolfe, director of the Audit Division, issued a lengthy three-page confidential supplement (42G(11)6G53) to their Manual, describing the background of the Church and instructing district offices to be alert to identify any Scientology-type organizations filing returns.

A special, Scientology Case Report form (M-0696) was printed by the agency's National Office and distributed to each region's Exempt Organization Program Director.

In keeping with the IRS practice of disposing of investigational notes or information that might be subpoenaed in a court trial, the directive said: "On completion of this program, remaining stock of forms M-o696 should be destroyed. This report is exempt from control under IRM 1(2o)16.35 (1)(f)." (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 177)
1972, 17 October 
Church of Scientology of Perth, Australia reincorporated (formerly the Church of the New Faith). (CofS) 

1972, Nov.
The OTC training course for Moroccan secret policeman is allegedly breaking up in disarray under the stress of internecine intrigue between pro-monarchy and anti-monarchy factions and the fear of what the E-meter might reveal. "It was a crazy set up;" said Amos Jessup, "you couldn't tell who was on which side." (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 312)  

1972, 7.11.
on 7 November Nibs recorded a video-taped interview with a church official retracting his IRS testimony and all allegations he had previously made against father. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 311)  

1972, 8 November 
Expansion of Scientology and Scientology churches in the United States resulted in the establishment of CLO Eastern United States in New York City and CLO Western United States in Los Angeles. (CofS) 

1972, 19.11.
On November 19, 1972, a shipment of chocolates being sent via air freight by the church was detained and field tested by the Narcotics Squad of the Spanish Secret Police who said that they found indications of LSD. They arrested six Americans and two British subjects who were concerned with air freight to and from the Apollo and the various Scientology churches.

The Scientologists were taken to a police station; locked in filthy cells and badly treated. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 80/81)
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CBR: And the police came in, threw everybody in jail, treated them badly - they didn't torture them exactly, but they didn't give them much to eat and they kept them in isolation cells, wouldn't let them talk or see any lawyers or anything like that.

Finally they got word out by one person that hadn't been there. He found out they were in jail and he got a comm back to the ship. They sent a mission up to handle it. And they finally got a lawyer and got them out of jail. And they didn't find any drugs, of course, they didn't find any evidence, and they finally had to let them go. (CBR-debrief from 1982)
1972, 20.-25.11.
20 November 1972: Richard Nixon's presidential aide Henry Kissinger is in Paris, and starts a "new round" of private peace talks with Le Duc Tho.

25 November 1972: Kissenger's private peace talks end in Paris, with announcement that they will resume on December 4  (SOURCE: Encyclopedia Britannica Book of the Year World Chronology, 1965-1983)
1972, Dec.
Word arrives from Paris that the Church of Scientology in France is about to be indicted for fraud. There is a suggestion that French lawyers will be seeking LRH's extradition from Morocco to face charges in Paris. LRH "decides it is time to go." There is a ferry leaving Tangier for Lisbon in forty-eight hours: LRH orders everyone to be on it, with all the OTC's movable property and every scrap of paper that can not be shredded. For the next two days, convoys of cars, trucks and motor-cycles can be observed, day and night, scurrying back and forth from OTC "land bases" in Morocco to the port in Tangier. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 312)  
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...in December 1972, the Tangiers police asked the Apollo to leave Morrocan waters. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 80/81)
1972, 3.12.
Sunday, 03 December: The land-based Church of Scientology in Morocco, where LRH and much of Flag have been land-based while the Apollo was in drydock in Lisbon, has been unmocked. Everyone leaves on the Tangiers-to-Lisbon ferry except for LRH. He reportedly is driven from Villa Laura to the airport, where a direct flight is leaving for Lisbon, Portugal, that afternoon. Sea Org personnel are waiting to meeting him in Lisbon, and they hurry him through the airport to a waiting car which heads downtown to the Lisbon Sheraton. Lawyers in Paris, Lisbon and New York are assessing the risk of his extradition to face fraud charges in France. With LRH in the hotel are Ken Urquhart, Jim Dincalci and Paul Preston--a former Green Beret "recently appointed as the Commodore's bodyguard." After a few hours there is a telephone call from the Port Captain. As a result, when LRH puts the phone down he allegedly says, "This is really serious. I've got to get out of here now." Urquhart is sent out to book seats on the first available flight to the United States and collect some cash. It is agreed that Preston will travel with LRH, and Dincalci will "shadow" them so that "he can inform the ship immediately if there are any problems." Urquhart returns with three Lisbon-Chicago tickets on a flight leaving early next morning. Although he has booked them through to Chicago, the flight will stop in New York, and Urquhart suggests they get off there in case there is a "welcoming party" waiting at Chicago's O'Hare airport. He also has a briefcase stuffed with banknotes in different currencies--escudos, marks, francs, pounds, dollars and Moroccan dirhams, about $100,000 in total; "it was the best he could do," he tells Ron. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 313/314)  

1972, late
When Australia's first Labour government in twenty three years took the reins in late 1972, the tide against Scientology began to turn. True to his party's promise that if Labour won in the December federal elections, Scientology ministers would be registered under the Australia Commonwealth Marriages Act, the new Attorney-General registered the Church a few months after taking office.

Australian law provides that such registration is all that is needed to establish religious bona fides throughout the country. It had the effect of anulling the anti-Scientology measure passed by the Victorian Parliament, West Australia's promise to repeal was honoured in 1973, and will undoubtedly speed action on a bill to repeal similar legislation in South Australia, still pending at this writing (1974). (Garrison: Hidden Story of Scientology, pg. 174)
1972, 4.12.
Monday, 04 December 1972: In Lisbon, LRH boards an early morning flight for Chicago, with a stop-over in New York. Traveling with him are Paul Preston--a former Green Beret who is assigned as his body guard--and Jim Dincalci--former male nurse and "Medical Officer" of the Appolo. LRH is supposedly carrying a briefcase stuffed with banknotes in different currencies--escudos, marks, francs, pounds, dollars and Moroccan dirhams, about $100,000 in total. Their plan is to deplane in New York. There, LRH is detained by Customs when the money in his briefcase is discovered, and he is invited to step into an interview room. According to Dincalci, he comes out about 15 minutes later "looking like a Zombie" and "in shock." They take a taxi to a motel, and wind up staying in New York for 10 months. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 314)  
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On 4 December 1972, L. Ron Hubbard was abducted by agents of the United States government when the plane he was traveling on from Lisbon landed in New York City. Jim Dincalci - a former nurse - and Paul Preston - a former Green Beret - were the only two people with him when it occurred.

LRH was "gone" for ten months, until mid-September 1973 when he "returned" to Flag.

It is Dincalci's testimony that during this MISSING TEN MONTHS, LRH was "hiding out" in Queens, New York - with only Dincalci and Preston as witnesses - and that during this period LRH purportedly wrote the project that launched "Snow White."

It is unknown whether LRH was replaced by a "ringer" during that ten months, or was PDHed and made dependent on pharmaceuticals. What is known is that after his "return," he was never remotely the same, that he never again gave another extemporaneous lecture (which he had done for the twenty-two years prior), and that he never personally wrote another Scientology book. 1973 Mid Sept., L. Ron Hubbard returns (?) to the Apollo. (LRH - The missing ten Months)
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Dincalci soon found a suitable apartment in Queens, in a fifteen-storey building with its own heated swimming-pool called 'The Executive'. It was in a safe, upper middle-class residential area close to Forest Hills and convenient for the subway. 

While Preston stayed in the apartment to look after Hubbard, Dincalci went out every day to the United Nations building to research international extradition laws. A few days before Christmas 1972, he returned to the apartment and told Ron he was in the clear; he had established beyond doubt that the United States would not extradite its own citizens. Hubbard began making plans to travel, to visit the org in Los Angeles. He even thought about throwing a party, but within a couple of days a message arrived from the Guardian's Office in California telling him he was still not safe and to stay undercover. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 315)  

____________________________

1973
And in 1973, we visited various ports such as Dakar, Las Palmas, Madera, The Azores - we sailed through the Azores. We went to Spanish ports in the North of Spain, Portuguese ports, and so on. This is mostly a ship year and we were also handling some third party stuff that was coming down from England, through the English government. And they were trying to send these phony newspaper reporters aboard and get 'stories'. And we were also getting about 2 or 3 a year of 'false recruits' that were being sent in, that were hypnotized and drugged to come aboard and kill LRH. But we caught every one of them at HCO and sent them packing off the ship. So that was how the year passed.  (CBR-debrief from 1982) 
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	This one, taken from a 1973 television documentary, shows the 'Commodore' to be deteriorating rapidly. (From Lamont, Religion Inc., 1986) 


1973, January 
Word Clearing Method 9 released. (CofS) 

1973, Feb.
In February, Hubbard began to get jittery about the security in the Executive building and Dincalci was asked to look for somewhere with a 'lower profile'. He found a large apartment in a scruffier neighbourhood of Queens - a nondescript second-floor walk-up in the middle of a block on Codwise Place - owned by a Cuban family who lived on the first floor of the house. Dincalci paid three months' rent in advance, in cash, and said his brother and his uncle would be moving in immediately.

LRH got ill. ...On the recommendation of an allergist, Hubbard began a regular course of injections, administered by Dincalci, which seemed to help him. As his health improved, he started taking more interest in the affairs of the Church of Scientology, even writing bulletins with some of his old enthusiasm. 'He wrote tremendously fast by hand,' said Dincalci. 'It was like automatic writing you get in the occult. He'd have a glazed look, as if he was kinda gone, his eyes would roll up and the corners of his mouth would turn down and he'd start this frenzied writing. I've never seen anyone write so fast.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 314)  

1973, 10 February 
Guardian Order 637 of 10 February 1973 

Observations On The Great Health Monopoly
The Great Health Monopoly is linked by the AMA requirements that psychiatrists be MDs, that the psychologists and now even chiropractors all share the mantle. By directorates and other ways drug firms are also linked. This monopoly IS a monopoly, no matter what reasons of "public necessity" it may have.

As this Monopoly is also International (as the part played by the WFMH and NAMH show) is also witnessed by the control exerted by it over Health Ministers.

L. Ron Hubbard (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1973, 20.4.
L. Ron Hubbard devises the Snow White Program for Scientology's intelligence agency, the Guardian's Office (GO), in an effort to root out and remove "false files" about the Church and Hubbard held by governments around the world. This becomes a sophisticated worldwide espionage operation targetting 17 governments and three international organisations. Ref: Guardian Order 732, 20 April 1973  (Timeline of Scientology versus the IRS)

	
	GUARDIAN ORDER

S E C R E T
	

	GO 732 WW - Legal
	
	Apr. 20, 73..

	
	SNOW WHITE PROGRAM
	


Excerpt:

	Policy:
	Attack is neccessary to an effective defence.

	Situation:
	Countries are being denied to OTC, the "Apollo" and LRH

	Statistics:
	A gradual reduction of available countries accurring since 1967. Trend Danger.

	Data:
	General operating record since 1967, studied with many uncovered incidents without foundation in fact. Each of these has had in common false reports. 

Recent exposure of official records have brought about the possession of data showing that England and the US have in the past spread false reports in several other countries which have caused trouble.

	Why:
	By spreading false reports a cumulative file can be built in their own and other countries which then tend to act on the file without the presence of the real ... data which is factually good but which is then ignored.

	Secondary Why:
	The tendency or habit of police and immigration agencies to act secretly on record data without further advice, thus making a hidden third party situation. 

	Ideal Scene:
	All false and secret files of the nations of operating areas brought to view and legally exp(loited?) and OTC, "Apollo" and LRH free to frequent all western ports and nations without threat and all required ports open and free.

	Plan:
	To engage in various litigation in all countries affected aso as to expose to view all such derogatory and false reports, to engage in further litigation in the countries originating such reports, to exhaust resources in those countries and then finally to take the nation to the United Nations (think now being possible for an individual and a group) and to the European Commission on Human Rights, meanwhile uprooting and cancelling all such files and reports wherever found. 
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According to the referenced source, LRH writes the "original Snow White plan." Allegedly included in it is "Project Hunter," which is quoted below:

PGM SNOW WHITE PROJECT HUNTER
SWOT 15.
United States

The reference on this project is Record Correction. 

According to Paris Police reports the US has falsely reported on LRH.

This means that the Treasury Dept US Liaison with Interpol and possibly the FBI have and have forwarded false reports to many other countries.

Also, as this area will become a subject of UN complaint, all recourse must be exhausted.

Any action taken against this area must also be very polite and not abusive, per UN requirements.

This area is the GO OTC Liaison for Legal. But no action may be taken without the full agreement of the GO US. A suggested program follows:

a. Existing attorneys may be used or new ones retained in Washington D.C. 

b. According to the first amendment of the US Constitution the right of petition may not be denied. Therefore it is suggested that the Treasury Interpol unit and the FBI be separately petitioned to correct their records re LRH and to see that anyone to whom they have reported overseas be given a record correction. A minimum of evidence should be presented. 

c. When the FBI fails to act, if it does not act, to correct the record, a suit should be filed to correct it at which time much fuller evidence, as per Record Correction may be presented. 

d. When Treasury fails to act, if it does not act, it should be subject to suit. 

e. The damages resulting from these false reports are incredible, resulting in immigration and other trouble. 

f. Part of any settlement must include the advising of interior US agencies (States and cities) that false reports have been given on LRH. 

g. Part of any settlement must include advising all countries in these targets that the reports sent were false. 

h. Documents attesting the falsity of such reports must be then made available to the GO, so the govt. statement can be circulated by the GO. 

i. All records must be carefully preserved for UN use. SOURCE: Article, "Operation Snow White and the CoS-IRS Agreement," by Chris Owen, http://wpxx02.toxi.uni-wuerzburg.de/~cowen/essays/irs-snow.html 
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Due to attacks on Scientology around the world, that stemmed from false reports being circulated by government agencies, LRH writes the Snow White program. The program called for actions to be taken by the Church to “legally expunge" these false reports from government files around the world. (Criminal Time Track: Issue III, (71))
The Snow White program assigned the G.O. Intelligence Bureau to obtain all government files on Scientology. (Criminal Time Track: Issue III, (8, 70))
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Hubbard believed that there was a tiny, very secret international cabal that had been orchestrating the attacks on him for decades. This same cabal was also responsible for the destruction of governments and currencies and crime around the world. ... He didn't know where it was but it was probably in West Germany and was staffed by former members of the Third Reich. They operated through Interpol, Hubbard said, the International Criminal Police Organization. Interpol was their "conveyor belt" to the FBI, CIA, MI5, MI6, BKA and all the groups that Hubbard felt were conspiring to stop him. 

The other piece of information Hubbard provided was that the cabal had the equivalent of the Japanese "Tenyaka Memorial." The Tenyaka Memorial was a written plan the Japanese had operated by for the takeover of the Pacific. This cabal, Hubbard said, had their version of a "Tenyaka Memorial" that laid out the cabal's plan for the destruction of Scientology and it was locked in a safe, probably in a public relations firm. He didn't say if the PR firm and the West German group were one and the same. 

The task of finding the "Tenyaka Memorial" and destroying the cabal was given over to his wife, Mary Sue, who gave it to her Guardian's Office. I was assigned to head the US PR section of Snow White at the end of 1973. At the time, there were only four of us, one in each bureau, plus a "Snow White In-Charge" and soon a "Snow White Programmes Officer" who kept all the files for the bureaus.

Our functions were pretty simple. Intell's job was to do their usual spying to find leads and suspects. Legal was to use the Freedom of Information Act to get files from government agencies so we could track leads. (Intell was also to keep a data base on the documents, cross-filing names and connections found in the documents.) PR was basically to create a stink, attacking the FBI, CIA and any other government agency we considered an enemy. Finance was there to write the checks for the whole operation. (Robert Vaughn Young Posts to ARS)
1973, 8 June 
Guardian Order 784 WW 8 June 1973 

Intelligence Its Role (LRH is likely the author)
The roles of Intelligence are Prediction and Support.

The normal process of Intelligence is to procure by numerous and varied and always changing means or to use accumulated stores of data on a given subject … and furnish a prediction which tells whether or not there is a situation… This is called an Estimate of the Situation.

When a situation arrives unheralded by Intelligence into the hands of command, Intelligence has miserably failed. Any situation which comes as a surprise to the establishment or any part of it is an intelligence failure.

What could be called Support Intelligence (or attack or offensive Intelligence) is the other side of the coin and also forms a vital part of Intelligence activities.

All defensive and support Intelligence is done in a way that brings no liability to the organization. When Intelligence is clumsy and short cuts its actions by illegal means or violence in any service, it can have a Watergate. There is no need for this sort of thing actually. A "suitable guise" on the other hand is not illegal. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1973, 20 June 
Guardian Order 802 of 20 June 1973 

Your Weekly Reports
The purpose of the Weekly Reports that you are required to write is as follows:

To keep CS-G and the Founder well informed of all Guardian Office activities throughout the world so that they may better plan and co-ordinate future activities of the Guardian Office network to obtain our valuable final product: Acceptances of Scientology

Nikki Freedman - CS-G Communicator (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1973, Sept. 
David Mayo: In September 1973, LRH appointed me as the Senior C/S Flag and during this period I also became the C/S for LRH's auditing, until 1975, when he moved to a different location. (David Mayo, Open Letter)
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In September 1973, Hubbard got word from the Guardian's Office that the threat of extradition had diminished and it was safe for him to return to the ship and, coincidentally, to his wife and children. He left next day, with Paul Preston, on a Boeing 747 bound for Lisbon, leaving Dincalci behind to pack up all their belongings and close the apartment at Codwise Place.

No one on the ship knew where Hubbard had been for the previous ten months, nor that he was returning, but his arrival back on board was predictably cause for celebration. 

'When he came back on board he looked better than I had ever seen him look,' said Hana Eltringham. 'He was bright and bouncy, busting out all over. He had lost weight and could hardly contain his happiness at being back.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 318)  

1973, 10 September 
Guardian Order 924 of 10 September 1973 

Guardian Office Alert
Please will all G.O. terminals be alert to obtaining all information the police and officials have on us. If any G.O. terminal is called in to see the police, or if we have cases involving the police, such as draft cases in Germany and others, we want all the information contained in police and other authorities files.

Where there is a Freedom of Information Act, such as in Sweden, efforts must be made to obtain all the data that all officials and police have on Scientology, and Scientologists.

This alert applies to every country in the world where there is a Guardian Office. The data is badly needed and wanted at this time.

Jane Kember Guardian WW (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1973 early Oct. 
Robert Vaughn Young is promoted to the USGO. (LRH - The missing ten Months)
1973, 24.10.
The looted E-meters (FDA raid in 1963), 5000 volumes and 20,000 booklets were not returned until October 24, 1973. When a count was taken, it was found that 25 of the E-meters were missing. They were never accounted for.

Moreover, the Scientologists had to pay the bill the FDA had run up for 10 years' storage of the materials the agency had improperly confiscated from the church. Their First Amendment "rights" had been upheld by the court; but the all-agency conspiracy against the sect continued on all fronts. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 35 and 
1973 early Nov. 
Michael Meisner arrives in Washington DC as Director of the Information Bureau in the DC GO (LRH - The missing ten Months)
1973 early Dec. 
Robert Vaughn Young is "assigned to the PR section of the most secret and largest program in the Guardian's Office - the Snow White Program" (his own words).

1973, Sept.-Dec.
The Commodore soon had the ship on the move and there were many light hearts on board when the Apollo weighed anchor and set sail, after almost a year in dock in Lisbon. She headed north along the Atlantic coast of the Iberian peninsula, stopping for a few days at the historic cities of Oporto and Corunna, then turning south again to Setubal and Cadiz. At the beginning of December, she returned to Tenerife in the Canary Islands. 

One afternoon, snaking round the switchback curves up in the volcanic mountains of Tenerife, Hubbard skidded on a patch of loose gravel, lost control and fell off, smashing several cameras that were on straps round his neck. Although in considerable pain, he managed to get back on the bike and ride it down to the port. He let it drop on the quayside and staggered up the gangway of the Apollo with his trousers torn and the mangled cameras still around his neck. Jim Dincalci, back on board as medical officer, was summoned immediately. ... he suggested that the Commodore should be taken to a hospital for a check-up. Hubbard refused adamantly, but huffily agreed to be examined by a local doctor. He prescribed rest and pain-killers, to be taken two at a time as required. 

... the task of nursing the Commodore was handed over to Kima Douglas, a strikingly attractive artist from South Africa who had had two years' nursing experience in the labour ward of the British hospital in Bulawayo. 'I think he had broken an arm and several ribs,' she said. 'He certainly had massive black bruises everywhere. We strapped up his arm and strapped his ribs, but he couldn't lie down so he slept in a chair as best he could. He must have been in agony. He screamed and hollered and yelled. It was absolutely ungodly; six weeks of pure hell. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 319)  

___________________________

1974
1974
Freedom of Information Act, passed in 1966 and amended in 1974. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 90)
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Mary Sue Hubbard (wife of Scientology founder L. Ron Hubbard) writes in a policy letter "all political activity is to be carried on via front groups." (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
1974 
Now 1974, things got a little warm. And I mean by that in the beginning of the year I was sent out on a "New Civilization" Tour. This was LRH's big push for the New Civilization on the planet and it was a tour to go around and promote this and recruit lots of people for the Orgs and for the Sea Org. 

Now, I went with Arthur, Arthur Hubbard, and two musicians and Pat Gualteri and Hal Holmes and a communicator. And those - there were about 6 or 7 of us - and we went to, oh, ten or twelve different cities in the United States and Canada. However, the interesting thing about this tour - although it was very successful - we had 525 Sea Org recruits and about 150 Org recruits and about half those Sea Org recruits had to work at the Org to finish their contract first, but it was still a lot of recruitment. And that was in just three months. We were on this tour and some interesting things happened to show you that the enemy, although they are slow on the uptake, when they do see something to them that seems dangerous, they do take action on it. 

Our event was a very powerful event, showing the decay of "modern" civilization and how a New Civilization could be made with Scientology. It was very aesthetic, well planned, and so on. At Washington DC, the event was tape-recorded by an agent - government - and he was spotted in the audience with a tape recorder and so on. He was the only one there with bad indicators. And he apparently gave this to his seniors. 

Now, a couple of cities later, we find in Minneapolis that there was a threat to assassinate Arthur and myself by high-powered rifle, which we turned over to the GO at the time, and they provided some protection. This threat was actually called to the motel where we were staying and given to me by the manager. 

And we got some protection there, and at the same location, we did the event that night anyway, and the psychiatry faction in town sent in two people that were designed to go crazy in the event and cause a big flap. And the GO guys were doing a good job there at that place and they caught them at the door and turned them away. 

We went on to Vancouver, and in Vancouver the local psychiatrist there, who was one of the SMERSH guys, gave a teen-age gang, one of those leather-jacket gangs, about 25 guys, teenagers - gave them drugs and told them to go break up the meeting that this "phony Church" was having. 'It wasn't really a Church, it was trying to get off of people', and so on. 'Go break up the meeting and scare everybody' and 'run 'em out of there'. 

And they did. As soon as the meeting started, the doors burst open, 25 guys ran in swinging motorcycle chains and yelling and screaming and so on like that. And I just did 'Bring Order!' , 'HCO Bring Order!, and 350 Scientologists got up and mobbed THEM ALL out the doors. 

And then the GO guy there went out and talked with them, and the leader - and the leader was so shook up - he'd never had anything like that happen. He came back in and apologized to us and said this psychiatrist had given them drugs and told them to do it. 

And the GO got all the data and the name and everything like that and the guys apologized and said that they didn't believe we were a Church, but they know we must be a Church now, because nobody would have that kind of togetherness in spirit to throw them all out of an auditorium. It was just FAST. 

So we did that. And then this report went back to the ship and then LRH got a little bit concerned for Arthur's safety because the next place we were going was L.A. and it was presumed that since the gradient was increasing, there might be bombs or something like that planted in the auditorium. So the tour was called off at that point. (CBR-debrief from 1982) 

1974 (Forsyth-IRS)
Probably the best example of the vicious nature of these false reports is a document written by David Forsyth who was posted in the IRS intelligence branch. The report was written in 1974 and was an attempt to smear the Church internationally and wipe it out. At the time the report was written, the Church had coincidentally purchased a ranch in Mexico as a boarding school for the children of Sea Org members in Southern California. In other words, the ranch was occupied by 6 years olds! But, in Forsyth's report, he stated:

"A group of Scientologists is currently training in guerrilla warfare near the town of Uxtal on the Yucatan peninsula." (David Miscavige's IAS speech, 8 October 1993) 

1974 (IRS)
...In 1974, the IRS convened a meeting with all their top people. It was: "the Final Solution conference on Scientology."

We now have the minutes of that meeting which make it clear just how evil their motives were. IRS agents and lawyers sat around conspiring about how to deal with the Scientology problem. According to their own lawyers, it was impossible to distinguish Scientology from any other bona-fide religion. Scientology met all the criteria for a church and therefore qualified for IRS recognition. But, the IRS was not to give up so easily in one of their most shameless moments, they formulated this strategy: Redefine church so as to exclude Scientology.

You heard me right. Since we met the "definition of church", that wouldn't do for the IRS. So, they changed the definition - so we were no longer a church! If you ever doubted that the IRS' motives were anything but impure - this should settle the question for you. When they couldn't find anything wrong, they would just change the rules so we couldn't win. What was the effect of this? They issued special IRS revenue rulings that only applied to Scientology. They decided if they couldn't destroy the Church with a head-on attack, they would flank it by going after its parishioners. They would henceforth disallow all tax deductions for contributions to Churches of Scientology. In short - they would make it miserable to be in Scientology or support it in any way. In this manner they hoped to bankrupt the Church and - just for good measure - they initiated a new series of tax audits on the new mother church.

This final solution for Scientology had greater success than you may imagine. It began a steamroll through the rest of the 1970s and into the beginning of the 1980's. (David Miscavige's IAS speech, 8 October 1993) 

1974, early
There are quite some contradictory statements concerning the date of issue of GO 1361... three sources... three different dates (Quotes):

1. This originated in GO 1361 dated 4 January 1976... (http://www.xenu.org/factnet/GEN/FILES/BOOKS/RI4.TXT)  

2. 1974, 21.10.: Jane Kember, the Guardian World Wide (based in East Grinstead in England) issues Guardian Order 1361. Its "operating targets" include the following:  

10. Immediately get an agent into DC IRS to obtain files on LRH, Scientology, etc. in the Chief Council's [sic] office, the Special Services staff, the intelligence division, Audit Division, and any other areas. 

16. Collect data on the Justice Dept. Tax Division for the org board, the current terminals, and the people handling Scientology. 

17. When the correct areas are isolated, infiltrate and get the files. 

It also calls for the planting of "an agent, trustworthy and well grooved in, to infiltrate the IRS LA office" (target 2). That agent is "to obtain any files on LRH, Scientology", etc. from both the Intelligence Division (target 3) and the Audit Division (target 4) of the Los Angeles IRS Office. It also calls for the location (target 20) and infiltration (target 22) of the IRS office at the US Embassy in London, England in order to "obtain all documents" (target 22). Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, pp. 19-21 (Timeline of Scientology versus the IRS)
3. Perhaps the best point in time at which to enter the scene would be in early 1975, when Jane Kember, the church's Guardian Worldwide, issued an order (identified as GO 1361), calling for a decisive programme of action against the Internal Revenue Service. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 100) 

Logically it must be "early 1974" because the GO starts working on it middle of 1974. (see: 1974, Summer)
The detailed Story behind this can be found in Omar Garrison's book "Playing Dirty", Chapter 05,  06 and 07.

1974 early Jan. 
Gerry Armstrong is in place as the Port Captain for the Apollo.
Michael Meisner is promoted to Assistant Guardian for Information, District of Columbia (A/GI DC) (LRH - The missing ten Months)
1974, 7.1.
Flag Order 3434 is issued, creating the Rehabilitation Project Force (RPF). The Flag Order is written by Ken Urquhart, not by LRH, but refers to "The Commodore" having created the RPF. (SOURCE: Modern Management Technology Defined, Interview with Ken Urquhart for the book Bare Faced Messiah)
Anyone found to have a CI (a 'counter-intention' to his orders or wishes) was to be assigned to the RPF, along with all trouble-makers and back-sliders. 'I was shocked when I heard about it,' said Hana Eltringham. 'To me it was like setting up a penal colony within our midst.'

Since it was only necessary to incur the Commodore's disfavour to be assigned to the RPF, its numbers swelled rapidly. RPF inmates wore black boiler suits, were segregated from the rest of the crew and slept in an unventilated cargo hold on filthy mattresses that were due to be thrown out before the Commodore decided they would be suitable for his new unit. Seven hours' sleep were permitted, but there was no leisure time during the day and discipline was harsh. Meal breaks were brief and the RPF was obliged to eat whatever food was left from the crew meal. 

'Things took a real downhill turn around that time,' said Gerry Armstrong, who was then the ship's port captain. 'He became much more paranoid and belligerent. He was convinced there were evil people on board with hidden evil intentions and he wanted to get them all in the RPF. The RPF was used as an incredible daily threat over everyone. If he could smell something cooking from the vents, whoever was the current vents engineer would be assigned to the RPF. If the cook burned his food - RPF. If a messenger complained about someone - RPF. 

'His actions definitely became more bizarre after the motor-cycle accident. You could hear him throughout the ship screaming, shouting, ranting and raving day after day. He was always claiming that the cooks were trying to poison him and he began to smell odours everywhere. His clothes had to be washed in pure water thirteen times, using thirteen different buckets of clean water to rinse a shirt so he wouldn't smell detergent on it. 

'At that time no one would have dared to think that the emperor had no clothes. He controlled our thoughts to such an extent that you couldn't think of leaving without thinking there was something wrong with you.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 321)  

1974, 17.1. 
First Board Policy Letter (BPL) is issued, establishing those types of issues, and establishing Board Technical Bulletins (BTBs). This is in utter contradiction to long-standing policy on types of issues, and introduces a tremendous confusion as to Source. (LRH - The missing ten Months)
1974, 24 January 
The Introspection Rundown released. (CofS) 

1974. 4.2.
An IRS internal memorandum dated February 4, 1974 orders that IRS policy in dealing with Scientologists' FOI requests "be less cooperative and do no more than is necessary." (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 90)
1974, 14.2.
On February 14, 1974, the British Home Office opposed the Scientologists in their plea to take the alien ban restrictions to the European Court of Justice in Luxembourg. The Home Office had argued that its view was so clearly right as to preclude the necessity of the case going to Luxembourg. "I am wholly unable to accept that contention", said Mr. Justice Pennycuick, who allowed the Scientologists to make a historical precedent by being the first British organization ever to refer a case to Luxembourg.  (O. Garrison, Hidden Story of Scientology, pg. 232)
1974 early March 
Assistant Guardian DC Duke Snider becomes Assistant Guardian for Information for the United States, relocating to Los Angeles (where Robert Vaughn Young is working). (LRH - The missing ten Months)
1974, March
... the Commodore was more or less recovered from his accident by the time of his sixty-third birthday in March 1974 and the ship resumed its aimless wandering, this time on a triangular course between Portugal, Madeira and the Canaries. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 321)  

1974, 6 March 
GO 1087 LRH 6 March 1974 

Strategic Info
The following quote from "The Shadow War, Resistance in Europe, 1939-45" is of value in handling the existing scene. Psychiatrists urged these measures on Hitler and carried them out.

David Rockefeller is priding himself on having reduced US population to a decline and arrested the human population explosive by sterilization, abortion and other measures.

The Rockefellers financed the German beginnings of psychiatry.

Special attention is drawn to the last sentence in the quote as it confirms current strategic planning.

"In two speeches early in 1942 Hitler announced that the Jews would be annihilated. The method adopted was to construct gas chambers camouflaged as shower baths in certain camps in Poland – the main one was at Birkenau; to these were attached giant crematoria in which the bodies were burnt. The number of Jews rounded up all over Europe and carted to the ‘death camps’ is estimated at six million.

The death of the Jews was in no way necessary to ensure the victory of Nazi Germany; this hideous crime was entirely gratuitous. Its gigantic proportions were only realized after the war, though Polish Resistance had managed to contact certain deportees and pass information to its government in London. The warnings and threats issuing from the BBC made no difference to the murderer’s determination. With hindsight, however, it is clear that in the eyes of European Resistance this massacre more than anything else legitimized, indeed sanctified, their action". (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1974, 12 March 
Church of Scientology of Manchester, England founded. (CofS) 

1974, 13 March 
	Church of Scientology of Montreal, Canada founded. 

	Church of Scientology of Ottawa, Canada founded. (CofS) 


1974, 22 March 
Church of Scientology of Sacramento, California founded. (CofS) 

1974, May
In May 1974, while the Apollo was berthed in the port of Cadiz, it became obvious that there was uneasiness concerning the ship in official quarters. The harbour master kept shifting the vessel from mooring to mooring.

A plausible explanation of this odd behaviour by the Spanish authorities was provided by Senior E. de la Cruz, editor of the local daily newspaper, Diario de Cadiz. He told crew members of the Apollo that during the ship's earlier visit to the port, the U.S. consul in Cadiz had hinted that the vessel was linked to the CIA.

Thereafter, the ship encountered official hostility in other Spanish harbours, and was denied entry to El Ferrol and Marin. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 81)
[image: image17.png]



Hubbard applied to the US Navy for the war medals had been awarded but never won. 

On 18 June, the Navy Department replied, enclosing the four routine medals awarded to former Lieutenant Lafayette R. Hubbard, US Naval Reserve. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 324)  

1974, 1 May 
Write-up of 1 May 1974

One trick used by professionals is, after the casing has been completed and the plan decided on, a series of cover stories are mocked up to cover each stage of the operation in the event that the operation is blown at any point. On occasion cover stories are mocked up to cover being caught in the act. It is sometimes to the advantage of the agent and the organization, if the police believe that the agent was actually breaking in for money or goods, rather than documents or files..

Tools and equipment have always been a problem to agents in any operation because the standard lock picking devices; crowbars; sledgehammers and hacksaws and standard items used for breaking into a place are easily recognized by the police. Therefore an agent will usually try instead to obtain a key to the place he wants to enter beforehand or find a method of entry that does not require the use of instruments and tools. As this is not always possible an agent will attempt to avoid detection by carrying his tools for as short a time as possible… or disguise the tools in some way …

Best way of preventing being caught at a later date is of course to ensure that no one finds out that anything ever happened in the first place. In other words copy the files and return them. Obviously gloves would also be used when the documents are copied and in the subsequent operation to return the documents.

Note from Mike McClaughry:

The above write up is instructions to Intelligence operatives on how to do Breaking & Entering, written under the guise of being information on how to defend the church from it. The author was Mo Budlong, DGI WW. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1974, 15 June 
Church of Scientology of Denver, Colorado founded. (CofS) 

1974, 22 June 
Guardian Order 1206 of 22 June 1974 

The Snow White Programme
For the past year there has been a massive programme in operation in the Guardian Office and on Flag. This programme was written by the Commodore who called it "Snow White".

The purpose of the programme is to trace back the attacks of the past 24 years to find and handle their SOURCE. Doing this will actually mean the running out of the 4th Dynamic engram spoken of by the Commodore in his 1967 Journal and in his "Welcome to the Sea Org" tapes.

In actual fact the Snow White Programme has the HIGHEST PRIORITY OF ALL GO ACTIVITY. The reason for this is as follows:

In its day to day activities the Guardian Office handles hundreds of situations that might impede the forward progress of Scientology. It is a kind of outpoint/correct type of activity. However, the Snow White Programme is going right to the source of most of the problems the GO is handling…

Let’s all get together on Snow White and push it through hard, hard, hard! It will open the doors wide for the full CLEARING OF THE PLANET.

Fred Hare
CS-G Asst
For Mary Sue Hubbard
The Controller (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1974, July 
The first Organization Executive Course volumes published. (CofS) 

1974, Summer
Cindy Raymond (Collections Officer in the US Information Bureau of the GO) in Los Angeles, California, sends a directive to Michael Meisner (Assistant Guardian for Information, Washington, DC) ordering him to recruit a loyal Scientologist to be placed as a covert agent at Internal Revenue Service in Washington, D.C. The agent is to obtain employment with the Internal Revenue Service for the purpose of taking from that agency all documents which dealt with Scientology, including those concerning pending litigation initiated by Scientology against the United States Government. A number of Scientologists are interviewed as prospective agents. However, none are found to be suitable. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 18 (Timeline of Scientology versus the IRS)
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Apollo Stars set up by LRH ...  an idea to improve the Apollo's public relations by staging free concerts and dance performances for the local residents at her regular ports of call. 

Quentin Hubbard (twenty), wanted to take part in dancing with the group but wasn't allowed. He attempted suicide, was recovered and sent to RFP. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 325)  

1974, August
The Apollo - CIA canard finally surfaced in the Spanish press in August 1974. A few months later, the ship was banned from. making a landfall anywhere in Spain.

The false rumor that the Apollo was a CIA ship spread around the Mediterranean area with the speed of sound. The Scientologists became about as popular in European ports as a skunk in a submarine.

In the Portuguese port of Setubal, the local populace, which had formerly welcomed the Apollo to their shores, now became so hostile and threatening that the ship was forced to abandon port. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 81)
1974 mid. Sept. 
Cindy Raymond, Collections Officer for GO US (also in Los Angeles), informs Michael Meisner that she has selected Gerald Wolfe to "infiltrate IRS." (There is absolutely no background given on Wolfe, where he came from, what his qualifications are, what his Scientology credentials are - nothing.) (LRH - The missing ten Months)
1974, 15.9.
Cindy Raymond is working for the United States Guardian’s Office Intelligence Bureau located in Los Angeles. To comply with the Snow White program, Cindy recruits Gerald Wolfe to infiltrate the IRS offices in Washington D.C. (Criminal Time Track: Issue III)
1974, Sept.
Gerald Bennett Wolfe is selected by Raymond to infiltrate the IRS on behalf of the Church of Scientology. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 18 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1974 early Oct 
Gerald Wolfe arrives in DC from LA for the express purpose of infiltrating IRS. (LRH - The missing ten Months)
1974, 3.10.
On October 3, 1974, in the harbor of Funchal in the Portuguese island of Madeira, the Apollo was actually attacked by an angry mob of several hundred demonstrators who believed she was a CIA spy ship.

The enraged rioters stormed the wharf and tried to loosen the vessel from her moorings. They shoved cars and motorcycles belonging to the Apollo's crew off the dock, into the sea. They assaulted the vessel itself with stones and incendiary bombs, resulting in serious injuries to fifteen members of the ship's crew.

While the savage tumult was in progress, a contingent of the Portuguese army stood by and watched. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 82)
In October, 1974, she set sail for the United States. Her intended destination was Charleston, South Carolina.

En route, however, she made a stopover at St. George's island, Bermuda. The press coverage of her sojourn there, where a rock band from the ship staged a concert in conjunction with the local Department of Youth and Sports, apparently attracted the attention of DEA agents Frank Church and John R. Panetta.

...Agents Church and Panetta are believed to have placed a covert informant aboard the Apollo in Bermuda, to monitor the activities of everyone of the ship's company and to report on the vessel's future movements.

Informed by their spy aboard the Apollo that the ship's next port of call would be Charleston on October 30, 1974, the Justice Department alerted officials from various federal agencies to prepare a welcoming party to meet the vessel when she came in. They included agents from the Immigration Office, DEA, U.S. Customs, Coast Guard, and U.S. Marshals. The Charleston News -Courier of November 1, 1974 described the scene this way:

"There were enough U.S. Customs Service agents in Charleston Wednesday to keep each of the crew members of the vessel Apollo under surveillance for possible drug smuggling, according to an official source.

"The customs agents had gathered here from as far away as California to keep watch on the Apollo which was suspected of carrying large quantities of narcotics."

The drug smuggling charge made by the "official source" was typical of the kind of libel federal agencies have always found it easy to plant with a gullible and sensation-seeking press.

The principal objective of the federal team was to serve a subpoena on L. Ron Hubbard. The subpoena related to the church's civil tax case against the Government in Honolulu. The idea was for the Justice Department lawyers to interrogate Hubbard in a discovery process. It is quite possible also that the agents were prepared, under some legal technicality, to take Hubbard into custody.

The Apollo did appear off Charleston that morning, about 15 miles past the sea buoy. But when she was a little more than five miles from shore, she came about and sailed dead away from Charleston harbour. A report from the ship's radio said she was on course to Halifax, Novia Scotia, where parts needed for repairs would be available.

Who had tipped off the Apollo just in the nick of time?

That was what Special Agent Patrick O'Brien, the enraged supremo of the Government operation, was determined to find out. He assigned Special Agent Billy D. Tennyson, also of the Customs Service to conduct an investigation. From the long report made of that probe, it appears that a U.S. marshal in Honolulu goofed. He prematurely served the church attorney in Hawaii with a subpoena concerned with the proposed taking of Mr. Hubbard's deposition. The lawyer queried the Apollo just in time for the vessel to turn away and avoid the unpleasant circumstances awaiting her arrival in Charleston.

The good ship Apollo did not, as reported to her enemies, set her course for Halifax. Instead, she sailed directly to Freeport, in the Bahamas. During the next two months, the vessel plied between Freeport and Nassau without any unfriendly moves on the part of the Bahamian government. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 83/84)
1974, 6 October 
The Vital Information Rundown released. (CofS) 

1974, 7-9.10. 
Jim Dincalci is running a port office in Funchal, Madeira (which should be handling local Public Relations for the Apollo). The Apollo arrives there, and is subsequently driven out of the port by a mob that attacks the ship, believing it is a CIA operation. (LRH - The missing ten Months)
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Monday, 07 October 1974: The Apollo pulls into port at Funchal, Madeira. Jim Dincalci (at some unknown point earlier) had been put ashore in Funchal to "run a port office." His very odd statement is: "It seemed to be common knowledge in Madeira that the ship was not what it was supposed to be and most people seemed to think it was a CIA spy ship. I had made friends on the island and had contacts in local Communist cells. The word was that the Communists were out to get the ship next time she arrived in Madeira. I sent telexes to LRH warning him what was happening and advising him not come to Madeira until things had calmed down. I was absolutely shocked to see the ship come into the harbor." (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 326)  

1974, 9.10.
Wednesday, 09 October 1974: While Mary Sue and several members of the crew are ashore in Funchal, Madeira, a small crowd of young men begins to gather on the quayside. Soon the crowd, growing all the time, begins chanting "C-I-A, C-I-A, C-I-A." A huge melee ensues, with rocks and bottles being thrown between the crew of the ship and the mob. The Apollo has to leave the dock, the crews' vehicles (cars and motorcycles) are pushed into the harbor by the mob, and authorities have to arrange a launch to rescue Mary Sue and her party and get them out to the Apollo. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 326) 
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CBR: Just to show you that '74 was a nice year for attacks, we went back to the ship. And in September of that year, or early October, was when the "Rock Festival" happened in Madera. 

I say "Rock Festival". It's not a musical event. It was a war, actually. That was when the American Embassy had tipped off the local Communist Party there that the 'Apollo' was a CIA ship. Portugal had just gone through the throes of its revolution, so at the time it was very 'left wing'. 

And the Communists formed a big mob with torches and stones and rocks and everything and they came down to burn the ship. About 250 of them. And we fought them off for two hours and finally the local maritime police showed up with machine guns and dispersed the mob after they had knocked the Harbor-Master nearly unconscious in front of our ship with a 'two by four'. And we took him on board, gave him First Aid and he called some tug-boats and took us out to anchor where we would be safe. 

At that point, LRH said - there was also some guys of our crew chased with knives down the street and so on - but still, no one got hurt from our side. Well, two people got knocked out by rocks, but they just didn't stay down. But none of the family was hurt. LRH was not hurt. Mary Sue was not hurt. Nobody else was hurt. 

And LRH decided then that it was time to leave this area. It was getting a little too bit agitated by these US Government people. When we traced back the lines it always came from the United States and that was when a guy named Henry Kissinger was the Secretary of State. The orders were coming from his office through the Embassies and CIA.  (CBR-debrief from 1982) 
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CBR: Another time ... when we were in Madeira during the "Rock Festival" where the CIA had tried to get the communist party of Portugal to destroy our ship and bum it to the water-line. When this started I had seen them coming- a mob of 200 or 300 people with rocks and with Molotow Cocktails (gasoline in wine bottles) and I had pulled up the gangway and gotten everyone at what is called "Repelling Boarders" stations which means an evolution to stop unauthorized persons from getting aboard the ship. And I had informed Ron and he came out and gave me the direction of the defense against these people. They were throwing stones, bricks and burning Molotow cocktails on board and we had hoses to put out the fires and whenever they would try to climb aboard we would hit them on their hands with rubber hoses or anything we had available, and when they threw rocks on board, we would throw the rocks back at them. And we held them off for an hour and a half.

And it was very successful, not one of those guys got on board the ship. And Ron had coordinated it so that everyone not in the battle, (we were fighting using just the ships' crew), and so the admin people had to stay below deck so they wouldn't get hurt.

And he had come back out on the deck right in the middle of all this and started to take photographs of the ring leaders of the mob out on the dock, because there were certain "provocateurs" out there- urging all the other people to attack while they stayed in the back, And Ron was taking pictures of them for the evidence. Some of the people that were working for Ron in his own area kept saying: "Sir, get below, get below, it's dangerous!" The mob were throwing fire-bombs and rocks and everything at us, you know! And Ron said:"No, we've got to get the ring-leaders here, because this must be brought before the Portugese government and these people must be brought to trial." We had also telephoned - using the ship's radio-telephone to the port police and they finally came with about 50 people in jeeps with machineguns and they finally got the mob to move away. So notice there, that this is supposed to be a man who is a "coward", who is not thinking "rationally". And yet he already had the future of this incident planned out of how to take these people to court. And he did and he won the suit. (Capt. Bill Robertson - Lecture about LRH)
1974, 10.10.
Thursday, 10 October 1974: The Apollo leaves Madeira, leaving information with the harbour authorities in Funchal that she is heading for the Cape Verde Islands, 1500 miles to the south. She departs on a purposeful southerly course until she is out of sight. She then turns west, prompting the crew to speculate that the Commodore has decided to return to the United States. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 326)  

1974, 16.10. and later
Wednesday, 16 October 1974: The Apollo puts into St. George, on the northern tip of Bermuda, to refuel, and Hubbard announces to the crew that their next port of call will be Charleston, South Carolina. 

When the Apollo is eight miles off Charleston, South Carolina, a coded radio message from "the Guardian's Office" warns the Commodore that the FBI are waiting on the dock to meet the ship. According to Hana Eltringham, Mary Sue is "adamant that we should not go ashore. She said he (LRH) would be indicted ten or fifteen times and it would be the end of him and she wasn't going have it." LRH calls his senior aides together and says he is going to send a signal to Charleston to say that the ship is heading north to pick up spare parts in Halifax, Nova Scotia. Instead, they are going to sail south, to the Caribbean.  

The Apollo docks at Freeport in the Bahamas, while FBI agents allegedly wait in Halifax, Nova Scotia for the ship to arrive there. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 328) 
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CBR: And we decided to secretly just sail across the Atlantic and go into the Caribbean. We did that. We went to Bermuda, and at Bermuda there was a CIA local resident there who tipped off the - we were intending to go into Charleston, South Carolina first and land in the United States and go right in there and handle these guys - but the guy in Bermuda, the CIA agent, tipped off the United States that we were coming - the FBI and so on - and they had 163 agents lining the docks. 

And we got warned about that by our port mission and some good GO guys that heard about the pretended 'arrest' - they were going to 'arrest' LRH and so on, on some of these tax cases because they knew he was coming to the United States in Charleston. 

Some [government] guy was bragging about this in Hawaii and wasn't aware of the time difference or something or thought it already had happened. Our guy in Hawaii got on the telex, and he telexed somebody in England and England telexed back and they finally got the people down in Charleston and they called us on the radio and we turned around the ship at about 15 miles out from the port, right outside the 12 mile limit, and didn't go in there. So, 163 agents didn't have anything for breakfast, namely us. 

And that's a well known story, too, and that was right after the "Rock Festival" in Madera. So let me tell you, we've seen a few of these things and the guys on the ship, the guys that worked with LRH, they're all good fighters. 

So we went down to the Caribbean, through the Bahamas and so on. And finally the State Department of the United States with Kissinger at the wheel - you know Kissinger is one of the top SMERSH guys, as you know - a Public Relations man normally, although he opens his mouth a little bit too much most of the time - but he's one of the 'evil beings' on the planet. 

He then started telexing his Embassies and so on in Barbados and Curacao, and what's the name of that place with all the oil and stuff there? Oh yeah - I've got it written right here - Oh yeah, I know what it is....  (CBR-debrief from 1982) 
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The referenced source weaves the following tale, as quoted, and begins by quoting Kima Douglas: "'While we were in the Bahamas, a story came out that the Swiss were going to change the tax laws in some way that would affect the money we held there. The old man went crazy. I heard him screaming and yelling and ran upstairs to find what was wrong. He was pacing up and down and shouting at the top of his voice, "Do you know what they're doing? Everything's gone. Gone! Gone! We're going to lose everything."' When he had calmed down a little, Kima suggested that perhaps the money should be moved. Three hours later, she was on a plane to Zurich, with two other Scientologists, carrying handwritten instructions from Hubbard authorizing the transfer of all his assets to a bank in Liechtenstein. When they arrived, they were taken down into the vault of the bank and shown the money. Kima Douglas, who thought she could no longer be surprised by anything in Scientology, was awestruck. 'Everyone's eyes widened. There was a stack, about four feet high and three feet wide, of dollars, marks and Swiss francs in high-denomination notes. I couldn't begin to guess how much was there, but it was certainly more than the three of us could carry.' It took nearly two weeks to make arrangements to move the cash to a bank in Liechtenstein and then the serial numbers--the first and last note of each bundle--had to be noted. When the mission returned to the Bahamas, Kima had to describe to the Commodore the exact size of the various piles of money. 'He was very pleased,' she said. 'He thought he'd outdone the Swiss.'" (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 329)  

1974, 27.10. 
The government's version is: A few days before November 1, 1974, Don Alverzo, Deputy Information Branch I Director US, telephones Michael Meisner from Los Angeles, California, to say that he is coming to the District of Columbia to place an electronic bugging device in the Chief Counsel's conference room at the Internal Revenue Service where a major meeting concerning Scientology is going to be held. (Well, this entry certainly rings true. If you were going to bug the IRS's Chief Counsel's conference room, wouldn't you place a long distance telephone call on open lines to announce it in advance? Well, wouldn't you?) (LRH - The missing ten Months)
1974, 30.10. 
The government's version is: Michael Meisner meets Don Alverzo at the Guardian's Office located at 2125 S Street, Northwest, in the District of Columbia. Also present at this meeting are Mitchell Hermann and Bruce Ullman (Information Branch II Director DC). Alverzo shows Meisner the bugging device he has brought with him from Los Angeles - a multiple electric outlet containing a transmitting device. In the late afternoon, Meisner and Mitchell Hermann enter the main IRS building located at 1111 Constitution Avenue, Northwest, for the purpose of locating the conference room of the Chief Counsel's office where the meeting is to be held on November 1, 1974. (Why, sure, they just stroll right into the IRS building and snoop around. You believe it. You do. You are getting sleepy, sle-e-e-epy... .) (LRH - The missing ten Months)
1974, 1.11. 
Mitchell Hermann enters the main IRS building in the morning, goes to the fourth-floor conference room where the meeting on Scientology is to be held, and places the bugging device (FM transmitter) in a wall socket. Hermann leaves the building and waits in a car with Don Alverzo and Carla Moxon (Assistant Guardian Communicator DC) and overhears and tapes the entire meeting over the FM radio of the car. Following the meeting, Hermann re-enters the building, removes the bug, and takes various papers, including the agenda for the meeting, which had been left by the participants. In the evening, Hermann meets with Meisner and describes what had taken place. (Because of other "pressing business," Meisner hadn't gone with them to the bugging.) (PAY NO ATTENTION TO THE MAN BEHIND THE CURTAIN! OR TO THE FACT THAT MITCHELL HERMANN IS ABLE TO GO ANYWHERE HE WANTS TO IN THE IRS BUILDING AND PLANT BUGS WITHOUT ANY PROBLEM! OR TO THE INCORRECTLY-INCLUDED-MOXON! PAY NO ATTENTION!) (LRH - The missing ten Months)
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Michell Hermann, the GO's Information Branch I Director, plants an radio transmitting bug in the conference room of the IRS' Chief Counsel, where a confidential meeting is to be held concerning Scientology. The meeting is to discuss pending legal actions involving the various churches of Scientology and to establish general guidelines for determination of what constituted a "religious institution" entitled to exemption from taxation under the Internal Revenue Code. The entire meeting is recorded and transcribed by GO agents in a car outside the building. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, pp. 23-24 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1974, 11.11. 
A telex is purportedly sent from AGI DC Michael Meisner to DGI US Duke Snider, via DG US Henning Heldt stating that Gerald Wolfe, the "FSM," has apparently passed the hiring freeze and that they "will know for sure" whether he has received employment by November 18 at the latest. A notation on the telex indicates that it was received on "11.11.74" at "2000" hours (8:00 p.m.). (How did Wolfe get past a hiring freeze? Inside help? There is no explanation for this. Another oddity: November 18 is the exact date that Wolfe is actually hired - according to the government's Stipulation of Evidence. But see also the next entry: a telex purportedly stating that Wolfe has "accepted employment" at IRS.) (LRH - The missing ten Months)
1974, 14.11. 
According to the Stipulation of Evidence, a telex is purportedly sent by DGI US Duke Snider to DGI WW Mo Budlong, "Re: GO 1361 Tar [target] 10," saying that despite the national hiring freeze defendant Gerald Wolfe has "accepted employment" at the IRS. (This is odd, because the same Stipulation of Evidence says that Gerald Wolfe got hired at IRS on 18 November. One of these "facts," or both, must be false. The language of the Stipulation is also odd: it says Wolfe "accepted employment," as though it were offered to him, yet there is purportedly a hiring freeze at IRS. It seems that it would say Wolfe was "accepted for employment." A further oddity is that a hiring freeze was violated to take Wolfe on - not as some high-powered specialist who would warrant violating the freeze, but as a clerk typist!) (LRH - The missing ten Months)
1974, 15.11. 
A telex received "15.11.74" (November 15, 1974) at "2000" hours (8:00 P.M.) is purportedly sent from Mo Budlong to Duke Snider, the DGI US, congratulating him on the placement of a covert agent [Gerald Wolfe] at IRS. (LRH - The missing ten Months)
1974, 18.11. 
Gerald Wolfe gets employed at the IRS as a clerk typist. (For some reason, IRS saw fit to violate its hiring freeze in order to take on...a clerk typist. Go figure. By the way, wonder why all the congratulations were flying back and forth before he actually got hired.) (LRH - The missing ten Months)
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Scientology agent Gerald Wolfe obtains employment at the IRS as a clerk typist. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 18 (Timeline of Scientology versus the IRS)
Gerald Wolfe is hired as a clerk by the IRS in Washington, D.C. For the next two years, he and Michael Meisner steal and copy IRS and Department of Justice files on Scientology. Many illegal acts were committed. Electronic intercepting of oral IRS communications, forging government passes, infiltrating the government, stealing records belonging to the IRS, Justice Department, and the US Attorney’s Office. (Criminal Time Track: Issue III)
1974, 26.11. 
CSC files a complaint against Internal Revenue Service, Donald C. Alexander (Commissioner of Internal Revenue, Department of the Treasury of the United States), and William Simon, Secretary of the Treasury of the United States, entitled, "Verified Complaint for Injunction Against the Unlawful Withholding of Records and for Order for Production of Records Pursuant to Section 552 of Title 5, United States Code, the Freedom of Information Act." CSC also files a motion for an order to show cause re: preliminary injunction to enjoin withholding of records and compel production of records, with supporting memorandum of points and authorities, and affidavit of the Reverend James C. Mulligan. (Uh, they just got Gerald Wolfe in place inside IRS to get them everything their hearts desire, and they file a COMPLAINT against the COMMISSIONER of IRS and the SECRETARY OF THE TREASURY! Why...oh, never mind.) (LRH - The missing ten Months)
1974, late
"In late 1974 Gerald Armstrong became the ship's [Apollo's] intelligence officer, a position he held until he left the Apollo." (Bent Corydon: "Messiah or Madman,")
1974, 2 December 
Writeup 2 December 1974

Obtaining property in a deceitful way is fraud. So using a cover and a false name to obtain property is fraud. Information is, however, not considered property. To stay inside the law, a professional will ask for a loan of files or documents, photostat, xerox or photograph these and return the original. In this case, the property -paper- has not been stolen or obtained by fraud even if the data has. The same holds true if a professional enters a building without permission and removes files or documents.

A professional avoids breaking and entering (B&E) as much as possible and uses this only as a last resort. When (and if) a professional does resort to B&E, he will use due thought and consideration. This whole subject is covered in detail in the writeup of 1 May 1974 Re: Security and Theft of Materials. This writeup covers how the real professional handles being caught in the act of stealing and how to handle the police.

When a professional is being questioned, he will remember carefully all those mannerisms on the part of the interrogators which are hostile to his person. If the professional has reason to believe that there is a danger to his person, this is an assault.

Under such circumstances, anything said can be later explained away as being said under duress and threat.

Depending on the circumstances a professional will attempt to get the person who’s questioning him to threaten him or even (very seldom) to strike him. A bruise which is visible will convince anyone that he, the professional, was under duress.

Note from Mike McClaughry:

The above write up is instructions to Intelligence operatives on how to do Breaking & Entering, written under the guise of being information on how to defend the church from it. The author was Mo Budlong, DGI WW. (Chronology of Policies and GOs concerning the attacks on Dianetics/Scientology)
1974, 2.12. 
Government version: Michael Meisner and Mitchell Hermann enter the IRS building and remain inside until sometime after 7:00 p.m. They then enter offices of the Exempt Organization Division on the seventh floor, remove from the building one file relating to Scientology, and take it to the Guardian's Office and photocopy it. The purpose is "to show Gerald Wolfe that documents can easily be taken from IRS offices." Meisner then calls Duke Snider in Los Angeles and tells him what he and Hermann have accomplished, what documents have been stolen. He tells Snider that this proves conclusively the ease with which documents can be taken from the IRS. (No exact date for this incident; just "During the first week of December 1974." The date almost HAS to be 2 December, which is a Monday. It can't be 1 December, which is a Sunday, and by Wednesday, 4 December, copies of whatever were taken are allegedly already in Los Angeles! If it was so easy for them to get documents, why did they need Wolfe employed there? Also, the entry for 4 December 1974 says Wolfe was with them on this trip; this just names Meisner and Hermann as going.) (LRH - The missing ten Months)
1974, 3.12. 
Government version: Mitchell Hermann returns the file on Scientology - which he and Michael Meisner had stolen the day before - to the IRS files. (Ri-i-i-i-ght. Just strolled in, slipped it back into a filing cabinet, and strolled back out. The Stipulation of Evidence doesn't say ANYTHING about HOW Hermann did this; uh, he just, uh, DID - that's all! One small problem, though, is that according to the 4 December 1974 entry, he had to stroll in with a file that was at LEAST TEN INCHES THICK!) (LRH - The missing ten Months)
1974, 4.12. 
A telex purportedly is sent on December 4, 1974 at "2200" hours by DGI US Duke Snider to DGI WW Mo Budlong regarding "GO 1361 TAR 10." The telex informs Mr. Budlong that Snider has received "two shipments from DC...about ten inches" thick containing documents which "Mitchell Hermann, Gerald Wolfe and Michael Meisner" had stolen from the IRS. (The Stipulation of Evidence says only Hermann and Meisner - not Wolfe - had entered the IRS building, and they had only taken "one file" [see entry for 2 December 1974]. That file, then, had to have been AT LEAST TEN INCHES THICK - MAYBE EVEN TWENTY [depending on how you interpret the telex]! This means that on 3 December, Hermann had to just stroll back into the IRS building with a file TEN INCHES THICK, and unobtrusively put it back into the file cabinet from which it had been stolen! Right!) (LRH - The missing ten Months)
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Using fake passes, Hermann and Meisner illegally enter the Exempt Organization Division of the IRS and steal a file on Scientology, which they describe in a telex as "two shipments from DC . . . about ten inches" thick. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 38 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1974, 13.12.
On December 13, 1974, officials of the Church of Scientology requested from the NSA, under provisions of the FOIA, any files maintained by that agency on the church or its founder. The NSA's Executive for Staff Services replied that the agency had neither established a file or record pertaining to Mr. L. Ron Hubbard or the Church of Scientology, nor transmitted information concerning either of them to the individuals or entities (i.e., other agencies) listed in their letter of request.

Six months later, during a legal discovery proceeding in a court action to force the CIA to release files that agency maintained on the church, CIA attorneys stated, "We have located documents provided to the CIA by the NSA."

It turned out that, in all, the NSA had provided its intelligence partner, the CIA, with 16 documents pertaining to the Church of Scientology. CIA said it was exempted from releasing them, on advice from NSA, the originating agency.

Confronted with this evidence, the NSA acknowledged that, on the basis of information received from CIA, it had found 15 of the documents in warehouse storage. However, said John R. Harney, NSA appeals authority, the agency was precluded by Title 18 U.S. C. 798 from providing information concerning classified communications intelligence activities.

Release of any record or portion thereof, declared the NSA, "would disclose information about the nature of NSA's activities including its functions."

...With respect to the agency's assertion that it had failed to find the 16 documents when first requested because there is no central index to its files, the court observed:

"Since NSA's prime mission is to acquire and disseminate information to the intelligence community, it seems odd that it is without some mechanism enabling location of materials of the type appellant asked for, particularly with identifying details as extensive as those furnished." (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 95)
1974, 27.12. 
Government version: "A few days prior to December 30, 1974," Gerald Wolfe allegedly enters the office of Barbara Bird in the main building of the IRS and takes from her files "many documents" related to Scientology. He photocopies them on a machine in the IRS Building, then returns the documents to Ms. Bird's office. (NOTE: Must be 27 December, as 28 and 29 December are Saturday and Sunday. Now, WHY does this one related incident of something being taken from Bird's office come AFTER Wolfe being admonished by Mitchell Hermann to "continue" taking documents from her office?) (LRH - The missing ten Months)
1974, 30.12. 
A memorandum from Michael Meisner to Cindy Raymond entitled "Raw Data Report Re: IRS-Charlotte Murphy Scientology File." It summarizes documents purportedly taken by Gerald Wolfe from the offices of Barbara Bird at the IRS. Meisner appends at least ninety-eight pages of documents taken from the IRS. (LRH - The missing ten Months)
1974, around 30 Dec 
Hermann orders Wolfe to obtain all documents related to Scientology from the IRS office of Barbara Bird, an attorney in Refund Litigation Service. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 41(Timeline of Scientology versus the IRS)
1974 (end) -1978
As the growing collection of documents forced out of agency files under the Freedom of Information Act, began to reveal the incredible virulence and extent of the Government's conspiracy against the church, the Guardian's Office initiated a concerted effort to gain access to all the secret files amassed by federal agencies.

The church made more than 1,000 FOI requests, and filed 30 lawsuits against agencies which were withholding documents. By 1978, about 100,000 pages of material had been obtained through administrative action, and another 100,000 pages through litigation.

These were cross-indexed, filed and analyzed. The Rev. Kenneth J. Whitman, national spokesman for the church, said the documents accused the Scientologists of almost everything from gun-running, drug trafficking, white slavery, sex perversion, hypnotism, brainwashing, currency smuggling, Communism, and even murder.

"We had to study intelligence tactics to understand what had happened. Thousands of man-hours were consumed in this massive project.

"What we found was a systematic campaign of 'wellpoisoning' in more than 14 countries, from Australia in the early 1960's to France in the 70's. In every instance where our church was attacked abroad, we have documents which prove that malicious false reports, rumors, unproven allegations of crimes, and other dirt were disseminated by American agencies to foreign governments prior to any action taken against the church in those countries."

According to Whitman, a close examination and cataloging of the FOI documents obtained, revealed the following: 302 instances of false statements about the church or its founder; 117 infiltrations or attempted infiltrations by covert operatives; 171 instances of inciting tax agencies to act against the church; 173 instances of surveillance, including mail openings, telex monitoring; 322 instances of a government official ordering or approving a subordinate's actions against the church; and 32 cases of theft, seizure, or improper procurement of church property.

Church leaders filed a multi-million dollar damage suit for conspiracy against five of the agencies from whom the documents were obtained. Separate suits were also brought against the FBI and the U.S. State Department.

Officials in the church's Guardian Office were greatly concerned about what they estimated to be a half million more pages of documents still being withheld by federal agencies and a huge number of files outside the United States.

They reasoned that so long as the false information remained unchallenged and uncorrected in those files, the very survival of the church was threatened. The damage already done to the Scientology movement was incalcuable.

It was imperative to gain access to the remaining files "legally if we can, covertly if we must." (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 96/97)
___________________

1975
CBR (no time given but must be close to the end of the Sea Project): 

...Ron was looking over the side of the ship one time the Apollo - leaning on the rail, you know, just looking out, and I came up and leaned on the rail and said: "Good evening, sir, how's it going?" And we were out at sea and it was early night-time and you could see the stars out there, an over, very clear. And he said: "You know, Captain. I have a lot of work to do out there" (pointing to the stars). And he said: "I only have one problem." And he said: "This body" (pointing to his own body), and said: "It's become a symbol." He said, "I have to figure out some way, where I can go do my job out there and leave the body so that nobody would be too sad about the loss of a symbol". And I looked at him and I said: "Well, that's something I couldn't help you with, sir. I mean, I couldn't figure out how..." And I said, "But I understand it." And he said: "Yes, that's why I'm talking to you, you would understand it." But he said: "I'm not ready yet, but in a few years I will have to do it, because there are situations out there that I have to handle."
And it was shortly after that that he must have figured out exactly how to do it, because that's when the ships were sold, he moved into the US, made the technical films, the movies, the books that he wrote, and then he went off to do his job. (Capt. Bill Robertson - Lecture about LRH)
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CBR: This goes into 1975, I've just got to bring you up a year. Barbados, Trinidad and Curacao. We had attacks in all those places. 

We were able to handle most of them because these countries are very small. We did get asked to leave a few ports and nobody could understand why, except it was some 'pressure' from the United States, they would "cut their foreign Aid" or something if they did (welcome us ). 

We also captured some telexes directly from the State Department that gave these orders and these were used in a lawsuit that LRH asked to be brought against Kissinger, the State Department, and several other named Embassy and American consular officials. And it was filed in the United States. An 800 million dollar lawsuit against Henry Kissinger and other people in the State Department, who were in office at the time, by the way. 

Now, the United States Government went through a whole series of convolutions to keep this a secret. It never appeared in the press. And this suit will become important in the next years, so just remember that. 

That suit is now being pushed, pushed, pushed in 1975 through the courts in the United States, trying to get somebody to open it up, make it public, accept it, DO IT, see? 

So anyway, we did a refit in Curacao and LRH decided to land in the United States anyway. See, he never gives up his intention. He couldn't land in the boat. He's now going to land all the crew there. They all went in separate airplanes, different times, different places. In all, we filtered in two or three hundred people, mostly the foreigners first, then LRH and MSH filtered in. Of course, they travel always on separate planes for security. And then the last part was to get the ship all cleaned out. Ready for sale. And he had a mission finding a hotel in the South. There was a good climate there so he could set up the Flag Land Base, because we were processing and training people on the ship at that time. But now we wanted to do it on shore where we could really expand. 

And they found the FH and they bought that. Now the FH was bought in Clearwater, as you know, in 1975 and I did the cleaning job on it. It was nasty. After I had gotten the ship ready for sale and left it with a prize crew, we got the FH ready. 

And at that time I became aware of something LRH was investigating in Clearwater, which was the fact that the Mafia was interested in having gambling in Florida, and when they did get this passed thru the legislature, (because it's illegal right now) - but when they did get open gambling passed thru the legislature, they had different towns selected out to be the head gambling places and Clearwater was one of them. 

These Mafia-connected businessmen and so on in Clearwater wanted the Fort Harrison to be the first gambling casino in Clearwater. Therefore, they didn't want it to be sold to anybody that would keep it. And that is the source on the entire attacks on the Church in Clearwater. All they want to do is get us to move out of the Fort Harrison so they can have it for gambling when they pass the law in Florida, and that is the entire source of it. There's no other reason for those attacks. That is it. The businessmen stand to lose a lot of money unless they can sell that hotel to the Mafia. So LRH found this out in 1975 and the GO kept forgetting it all the way up until 1980, I haven't heard it mentioned then. But they could stop any attacks down there by just letting people know that this is what it really is. (CBR-debrief from 1982) 
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Peter Green: .. In 1975 or thereabouts, there was a program written by Jane Kember, ... and it concerned control of the U.S. Missions. It was a Guardian Order. Basically, the idea was that if the Churches were to be closed down by losing the IRS case or for any other reason, and the doors were padlocked, they could immediately open up the next day by taking over the Missions and setting them up as Orgs. To this end there were certain requirements; incorporation of the Missions having Herbie Parkhouse be on the Board of Directors; having G.O. people be signatories on the bank accounts and so forth. 

But the program was, basically, control of the Missions, ... and there was a program written which was, first: Isolate (Ray) Kemp from LRH because he has personal comm lines to Ron. Secondly: Comm Ev him and then hold the findings over his head for ten years for good behaviour. And then I think the sequence was Bent Corydon, Ray Kemp, Carl Barney, Wood Shirrell, the major Mission Holders. Alan Walter, of course, was already in trouble. 

And this was a secret program that surfaced after the FBI raid, was found under the Freedom of Information Act, and it's part of the papers that were in the FBI's 23,000 pages of documents or whatever. (Peter Green debrief, 23.6.1982) 

1975 (Flag)
Jacqueline Van Der Linde and others move in to Clearwater, Florida under the cover of a front group called “The United Churches of Florida”. Their real purpose is to establish the Flag Land Base there, which they do. Attacks from the Clearwater community result when they learn that the United Churches of Florida is a front for the Church of Scientology. During this time MSH has several flaps with Pat Broeker over financial matters and she busts him off of several posts. (Pat Broeker is a Sea Org member posted in CMO.) (Criminal Time Track: Issue III, (8))
1975 early Jan. 
Meade Emory, co-founder of Church of Spiritual Technology, which now owns all of L. Ron Hubbard's copyrights, and which has the power to seize all rights to all trademarks and Advanced Technology, is appointed by Donald C. Alexander as Assistant to the Commissioner of IRS. (LRH - The missing ten Months)
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Meade Emory (1982, Co-founder of CST) was Assistant to the Commissioner of the IRS from 1975-1977. (Criminal Time Track: Issue III, (15, 16, 59))
1975, Jan - July 
Wolfe steals thousands of documents, totalling some 10 feet in height, freom the offices of Barbara Bird and Lewis Hubbard of the Chief Counsel's Office and from the Chief Counsel's file room, as well as from other offices within the suite of offices comprising the Office of the Chief Counsel. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 53 
During 1975 & 1976, while Wolfe and Meisner were stealing IRS documents, Meade Emory is the Assistant to the Commissioner of the IRS. This is important because in 1982 Meade Emory is a co-founder of the Church of Spiritual Technology, which comes to own all of the Scientology copyrights after LRH’s death! (Criminal Time Track: Issue II)
1975, February-April
Early in 1975, when the Apollo visited Santo Domingo and Kingston, Jamaica enroute to the Dutch West Indies, crew members who went ashore found that the heartell CIA story was being bruited about in both ports.

It was not surprising, then, that when the Scientologists arrived in Curacao on February 27, the "shaft-alley wireless" had already spread the false report concerning the CIA "spy ship."

During March and April, the Apollo cruised among the island of the Antilles, encountering in each port the same whispered allegations concerning the covert purpose and CIA connection of the ship.

A U.S. Department of State memorandum noted that "the Apollo has shuttled between Aruba, Bonaire and Curacao like a circus train, carrying entertainers, musicians, theatre groups, etc., who also double as crew on deck, watch and kitchen duties. Groups from the Apollo have performed, without charge, up to three shows a day, in all sections of the islands."

Very suspicious - the kind of activity that, according to the U. S. Consul General, "has inspired speculation from the local business community and others concerning its [the Apollo's] real purpose for being in the N.A. [Netherlands Antilles] ... The secrecy, obvious liquidity and lack of visible support have spurred numerous rumors deducing Apollo as a CIA or Mafia cover, tax evasion scheme, currency manipulation center, etc."

To be sure, this list of suspicions sounds more like a concoction emanating from the U.S. Justice Department than from the Dutch business community, who couldn't care less about tax evasion and currency trading. Like their counterparts elsewhere, the Antilles merchants do not ask where their customers got their money - only whether they have enough cash to cover their purchases.

...The security forces, on the other hand, faced no such dilemma. The way was made straight for them by official information direct from the U.S. Secretary of State Henry Kissinger. In an Airgram to Curacao and to virtually every other U.S. embassy in the Carribean, as well as, significantly, the Hague in Holland, the Secretary offered an unfavourable report about the church and the ship.

Soon after the Apollo's return to Trinidad, her captain was informed in a letter from the Minister of Legal Affairs in Barbados that no person from or in any way connected with the ship would forthwith be allowed into Barbados.

The following day, the Chief of Immigration in Trinidad ordered the vessel to leave Trinidad, an action which the U. S. embassy reported with satisfaction to the State Department in Washington.

There was still Curacao, the only remaining haven in the Caribbean still open to the Apollo. But not for long. Upon their arrival in Willemstad, the slandered voyagers learned that "someone from Interpol" had paid a visit to the newspaper, the local chief of immigration, and others, providing them with a report from far-off Australia, denouncing Scientology as evil, and its adherents "sadly deluded and often mentally ill."

That was all bad enough; but to be evil, sadly deluded, mentally ill and CIA operatives, was just too much.

Prime Minister Evertz demanded that the "ship of fools" be sent away from the sane and orderly shores of Curacao.

At about the same time, the government of Jamaica withdrew its permission for the Apollo to make a landfall anywhere around that paradise of rum, Calypso and infiltrating Cuban Communists. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 85-87)
1975, 13 March 
Church of Scientology of Chicago, Illinois founded. (CofS) 

1975, 16 March 
Church of Scientology of Philadelphia, Pennsylvania founded. (CofS) 

1975, 26.3.
David Gaiman, met with Jean Nepote, Secretary General of INTERPOL. The purpose of that meeting was reports maintained by INTERPOL, regarding Church and Founder, which are false and based upon conjecture. (see: letter of RV Young below - 30.4.)
1975, 30.4.
Robert Vaughn Young is in Washington, D.C., and sends a letter to Director of FBI Clarence M. Kelley, requesting a meeting. 

Dear Mr. Kelley: 

On March 26, 1975, a representative of the world wide offices of the Church of Scientology, David Gaiman, met with Jean Nepote, Secretary General of INTERPOL. The purpose of that meeting was reports maintained by INTERPOL, regarding our Church and Founder, which are false and based upon conjecture. Mr. Nepote was given documents to indicate their falsity in the hope that the matter which has enjoined our organizations could be quickly and easily terminated. It is in this same spirit that I am writing to you. 

Mr. Nepote has promised to ask the appropriate national authorities in each country involved to authenticate the documents. In the United States, that will be the Federal Bureau of Investigation. 

I have already met with James B. Clawson, Deputy Assistant Secretary of the Treasury, who is familiar not only with INTERPOL but with our request. It was he, in fact, who recommended the March 26 meeting. Therefore, I would like him to serve as the liaison to Mr. Nepote when the authentication is completed. 

Since you can appreciate our desire to expedite this matter, I would like to meet with you this Monday, May 5th, at about 2 p.m. to present the documents in question. ... (SOURCE: "Files of the FBI," #303, posted on the internet)
1975, May 
"Project Horn" is devised by Greg Willardson (Deputy Deputy Guardian for Information) and the order to implement it given to Meisner. Its aim is to "provide a cover for PR [Public Relations] and legal for the way they obtained IRS docs." This project further implements Guardian Order 1361, Target 6, which already provides for the creation or a "suitable cover" to disguise the true manner in which stolen documents have been obtained from the IRS so that the Public Relations Bureau can use them without fear of being connected to the thefts.

Meisner is ordered to steal documents concerning organizations other than Scientology. Thus, whenever any stolen IRS documents are later released, those other organizations will also be perceived as having received them and their publication will not point to the Church of Scientology alone. Additionally, the project orders the theft of IRS stationery so it might be used by the GO to draft false letters from a fictitious IRS employee disgruntled with the organization. Wolfe is tasked with the actual thefts and accomplishes them successfully. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, pp. 48-49 
1975, 7 May 
Willardson requests the Guardian's Office World-Wide to approve an additional expenditure of funds for the excerption, xeroxing and cross-filing of 15,000 documents stolen from the IRS. This is so that Mary Sue Hubbard and other senior GO personnel can be advised "as fast as possible as to the IRS's intentions in regards to the Church during the ongoing IRS tax exemption negotiations." The letter adds that "[t]his was a valuable action in that it resulted in a more real estimate as to the IRS scene than was visable [sic] from the Legal viewpoint." Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, pp. 55-56 
1975, 27 May
Mary Sue Hubbard writes a letter to her deputy, Jane Kember, on Scientology's "IRS Strategy". It states:

Our overall strategy with the IRS shall be as follows:

1. To use any method at our disposal to win the battle and gain our non-profit status. 

2. To buy all the time we can in terms of years ... So we work to win, but also to delay as time works on our side, not theirs ... Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, pp. 65-66 (Timeline of Scientology versus the IRS) 

1975 early June 
Pam Kemp, LRH's old friend from Saint Hill days, arrives at the Apollo for courses. She is shocked to see how much he has aged. "I saw this figure coming on board in a big hat and red-lined Navy Cloak and I thought if I'm not mistaken that's LRH, although he was very slow and old looking. I went up to him and said, 'Hi, Ron.' He looked through me like he didn't know who I was. I thought maybe he was a little deaf so I went around another way and as he was coming towards me I said, 'Hi, Ron. How are you?' He didn't recognize me, didn't know who I was. I thought, how weird. Later I discovered he probably didn't see me properly because he needed glasses, but would never wear them." (LRH - The missing ten Months)
1975, June 
Dianetics and Scientology Technical Dictionary published. (CofS) 

1975, 11 June 
The GO gets wind of a major financial audit to be made by the IRS of the Church of Scientology of California. Accordingly, the GO decides to obtain as much inside information as possible on the IRS' "line of attack". Meisner devises "Project Beetle Cleanup" for obtaining "all DC IRS files on LRH, Scientology, etc., in the Intelligence section, OIO [Office or International Operations], and SSS [Special Services Staff]".

The project proposes the placement of "FSMs" (Field Staff members, or agents) in the "required areas or good access developed", and further that "Pitts" (the code name for Nancy Douglass - a GO agent who had infiltrated the Drug Enforcement Agency) and "Silver" (Wolfe) attempt to obtain employment at the Internal Revenue Service Intelligence Division and Office of International Operations respectively. Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, pp.70-71 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1975, July 
The Church of Scientology brings a Freedom of Information Act suit against the IRS. Raymond orders Meisner to obtain information from the office of Charles Zuravin, the IRS attorney who would be defending the FOI case. This establishes a pattern: Scientology systematically sues the IRS and other Federal agencies, then penetrates the agencies' attornies' offices to steal the papers which Scientology was trying to access through FOI in the first place. Ref: "A Piece of Blue Sky", Jon Atack (1992), p. 233 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1975, July (ca.)
LRH reportedly suffers a minor stroke while the ship is in harbour in Curacao. He is rushed (by Kima Douglas) to the local  hospital, kept in intensive care for two days and then transferred to a private room, where he stays for three weeks. (SOURCE: Bare Faced Messiah, Chapter 19--Kima Douglas testimony)
1975, early Aug.
Frankie Freedman, ... had been scouring South Carolina, Georgia and Florida for a property with a security perimeter which could be used as a staging-post until a permanent land base was established. His 'shore story' was that he was a representative of a phoney corporation - Southern Land Sales and Development - which was looking to lease properties for church-organized retreats.

Early in August 1975, Freedman found a run-down motel, the Neptune, on the shore at Daytona Beach in Florida. He contacted the owner, presented his Southern Land Development business card, and offered to rent the entire motel for three months. They agreed on a figure of $50,000. Two days later, Mark Schecter arrived with the money in a suitcase. 

In his cabana at the Hilton in Curaçao, Hubbard summoned Dincalci, and told him: 'We're going to leave the ship. Get some money, go to Daytona Beach and find me a place close to the Neptune motel. They have those condomiums all over the place - pick up one of them.' 

On board the Apollo, it was by this time common knowledge that the Commodore was planning to return to the United States. Sea Org officers were already making plans to get the crew ashore in small 

groups through the international airports at Miami, Washington DC and New York so as not to alert federal agencies to what was happening. Non US-citizens were provided with return tickets and told to enter the United States as tourists. The ship was to be left at Freeport in the Bahamas with a skeleton crew until she could be sold.

Hubbard, meanwhile, slipped out of Curaçao on a direct flight to Orlando, Florida, accompanied by Mary Sue and Kima Douglas. They were driven to Daytona Beach, where Jim Dincalci had rented adjoining suites in a modern seafront hotel a couple of hundred yards down the road from the Neptune motel. Within a few days, the first Sea Org personnel began moving into the Neptune. None if them was supposed to know the Commodore was living just down the road. 

Hubbard seemed in good spirits in Daytona and his health was much improved. 'He was really happy, was eating well and didn't curse so much,' said Dincalci. 'I guess it was the first time he'd been able to put himself out and about. There were things to do and people to see. He went out and bought some cars for the org - a couple of Matadors and a Chevy station wagon - and he enjoyed doing that; he liked wheeling and dealing. He liked the fact that he could see the org from where we were, but that no one knew we were there. ...' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 333/334)  

1975, Sept.
Gerald Armstrong is in the Intelligence Bureau [now called the Information Bureau] of the Guardian's Office. In Armstrong's own words: "...After the ship operation moved ashore in Florida, I was posted in the Guardian's Office (GO) Intelligence Bureau connected to Hubbard's Personal Office." (SOURCE: Declaration of Gerald Armstrong, filed in the United States, District Court for the Northern District of California, in RTC v. Grady Ward, No. C-96-20207 RMW; RTC v. Keith Henson, No. C-96-20271 RMW; and RTC v. Dennis Erlich, et. al, No. C-95-20091 RMW; also, a text file: "corydon.txt," a version of Bent Corydon's book, "Messiah or Madman," as found on the Internet)
1975, October 
The Flag Service Organization moves ashore to temporary quarters in Daytona Beach, Florida retiring the flagship Apollo. (CofS) 
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... a perfect location was found for a permanent land base, on the other side of the Florida panhandle.

Southern Land pay the $2.3 million purchase price in cash... A few days later, Southern Land also bought the old Bank of Clearwater building, not far from the Fort Harrison, for $550,000, also in cash. 

Reporters on the two local newspapers, the Clearwater Sun and the St Petersburg Times, naturally began making routine inquiries about Southern Land's intentions and were surprised to discover there were no records anywhere of a Southern Land Sales and Development Corporation. Then a middle-aged man wearing, it was reported, a 'green jump-suit', arrived in Clearwater and announced that an organization called United Churches of Florida had leased both buildings for ecumenical meetings and seminars. This failed to clear up the mystery, because there were no records of United Churches, either. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 335)  

1975, 16.10.
'REVIEW OF AVAILABLE INFO REGARDING OVERSEAS ACTIVITIES CHURCH OF SCIENTOLOGY REVEALS ONLY THAT ITS FOUNDER L. RON HUBBARD IS ECCENTRIC MILLIONAIRE WHO HAS BEEN EXPELLED FROM RESIDENCE IN SEVERAL COUNTRIES BECAUSE OF HIS ODD ACTIVITIES AND BEHAVIOUR. HE IS OWNER OF SEVERAL SHIPS WHOSE APPEARANCE IN PORTS IN VARIOUS PARTS OF WORLD HAVE STIMULATED QUERIES.. . FROM OTHER GOVERNMENTS ASKING INFO RE VESSELS MISSION AND CREW. RESPONSES INDICATE WE KNOW VERY LITTLE...' (Outgoing signal from CIA headquarters, Langley, Virginia, 16 October 1975)
1975, Nov.
The referenced source (BFM) claims that LRH approves "a Guardian's Office proposal to infiltrate agents into the US Attorney's offices in Washington DC and Los Angeles with the specific task of providing an early warning of any legal moves against him." The source is referring to GO Order 261175, with an issuance date of 26 November 1975. The source says this GO Order is called "Program LRH Security," and quotes its "first priorty" as being: "Maintain an alerting Early Warning System throughout the GO N/W [Guardian's Office network] so that any situation concerning govts or courts by reason of suits is known in adequate time to take defensive actions to suddenly raise the level on LRH personal security very high." (SOURCE: Bare Faced Messiah, Chapter 20)
1975, 10.11.
An undated internal memo (most likely 1975) states that the desire is to "proof ourselves against any potential threat by taking control of key points in the Clearwater area." (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
Operation China memo is part of a plan to take over the Clearwater Sun newspaper. (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
1975, 18 November 
Instituto de Filosofía Aplicada, A.C., Durango, Mexico City founded. (IFAD) (CofS) 

1975, 22.11.
A November 22 "Operation Goldmine" memo admits that United Churches of Florida is a Scientology front, and L. Ron Hubbard is directly involved. (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
1975, 24 November
Education Alive founded in South Africa. (CofS) 

1975, 26.11.
...Guardian's Office proposal to infiltrate agents into the US Attorney's offices in Washington DC and Los Angeles with the specific task of providing an early warning of any legal moves against LRH. ... first priority of 'Program LRH Security' as 'Maintain an alerting Early Warning System throughout the GO N/W [Guardian's Office network] so that any situation concerning govts or courts by reason of suits is known in adequate time to take defensive actions to suddenly raise the level on LRH personal security very high.' (GO Order 261175, 26 Nov 1975, Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 336) 

1975, Dec.
Project "Power" issued in December outlining plans to take control of 'key points in the Clearwater area'.  

'The overall plan is to locate opinion leaders - then, their enemies, the dirt, scandal, vested interest, crime of the enemies (with overt data as much as possible). Then turn this over to UC [United Churches] who will approach the opinion leader and get his agreement to look into a specific subject (which will lead to the enemies' crimes). UC then "discovers" the scandal, etc, and turns it over to the opinion leader for his use. Ops [operations] can be done as a follow up to remove or restrain the enemy.' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 337, referring to St Petersburg Times, 9 Jan 1980) 

1975, 5 Dec 
L. Ron Hubbard orders the Guardian's Office to establish an "Early Warning System" to alert him of any moves by US Federal and State authorities against Hubbard personally. This is to be achieved through the planting of agents in dozens of different official bodies. The Assistant Guardian for Information (i.e. intelligence) in Washington, DC is ordered to "Place a separate agent into the IRS Office of International Organizations (OIO) (as this office has a case preparation or investigative action going on LRH personally for income tax evasion or something similar)." Ref: Guardian Order 158, 5 Dec 1975 (Timeline of Scientology versus the IRS)
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Frankie Freedman found four empty apartments in a condominium complex called King Arthur's Court in Dunedin, a small town on the coast about five miles north of Clearwater. Hubbard and Mary Sue, accompanied by a discreet entourage of messengers and aides, moved in on 5 December 1975. That location, too, was supposed to remain a closely-guarded secret. 

Hubbard planned to insinuate himself into Clearwater society by posing as a photographer with an interest in taking scenic pictures for the tourist industry. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 336)  

1975, 6 December 
Flag Land Base established when the Flag Bureaux and the Flag Service Organization moved from the flagship Apollo to the Fort Harrison Hotel and Clearwater Building in Clearwater, Florida. Here, the Flag Service Organization provides services to Scientologists from all over the world. (CofS) 

 

___________________________

1976
CBR: Anyway, 1976 now, we move along. The Flag Land Base was set up. I did the post of CO FSO, I did some missions out to PAC area, I got appointed CS-1. LRH, meanwhile, had not moved into the Flag Land Base, because of this attack scene going on down there at the time from the local Clearwater Mafia. He lived nearby, in a small town nearby, and then he moved to California with a small staff in 1976. Whereupon, he started writing the movies, the films, the tech films, and so on like that. And he wanted a good place to do that, and that was his job there, to get those films produced, to keep the Tech standard. Started it out in 1976.

Now I did the CS-1 post, found out a lot about Ethics and Justice in the United States at that time which was in very poor shape. I could tell you some horror stories from that but you've probably heard them all anyway. I tried to get Justice and equitable Ethics going in, fairness, and truth, and was getting pretty successful at it. I had a lot of people writing to me and trying to get things done and I did them; I got the Review Comm-Evs and got evidence pulled out and found out who the real bad guys were, and everything. And I think I did pretty well on that post. And I was fully hatted for it, by the way, A to I. 

And then I went on my annual leave, and when I came back, they needed me on the CS-E post. So I took the CS-E post because that was the big flap at that time. I always have to go where the flaps are, you know, and got on the CS-E post and I was on that late 1976 and early 1977. (CBR-debrief from 1982) 
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Peter Green: Ok, in 1976 the Kemps had their Mission in Orange County, a Tustin Mission, taken away from them by Henning Heldt complying with this order and they tried to get justice on standard Scientology lines and had considerable problems. Their petitions to LRH (to try to reclaim the building, about a $2.5 million building, plus their Mission and their mest and their back salary, and so forth, which had been illegally stolen from them) were never passed through. They were found, subsequently, in the FBI documents. (Peter Green debrief, 23.6.1982) 
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United Churches of Florida admits its connection to Scientology. (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
Scientologists release a "fact sheet" on Mayor Cazares and his wife, accusing them of all manner of business and personal crimes; try to discredit him with rumours pertaining to his sex life, and attempt to frame him in a hit-and-run accident. (Brief History of Scientology in Clearwater) 

1976-77 
Bent Corydon had Riverside Mission, which was one of the biggest in the world with 150 staff, stolen from him, largely at the instigation of John Woodruff. And Bent can tell his own story if you are interested. 

Then Phil Spickler, old-timer, was fined by John Woodruff who, at that time, was the Deputy or the Franchise Officer U.S. operating out of the Kemp's old Mission in Orange County. And Phil Spickler was fined, I think, $25,000 because he was not charging full rates for auditing. And so John computed what the income would have been if he had charged full rates and then fined him $25,000 for arrears of tithes that would have been paid if he hadn't cut his prices. Phil Spickler's wife sold their house, they paid the bill and he quit his Mission. (Peter Green debrief, 23.6.1982) 

1976, Jan.
The Guardian's Office discovered that local newspapers were moving closer to discovering the real identity of United Churches. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 338) 

1976, 28.1.
On 28 January 1976, the 'Reverend' Arthur J Maren, a striking figure with an Old Testament beard, arrived in Clearwater from Los Angeles to announce at a news conference that the Church of Scientology were the owners of the Fort Harrison Hotel and the Bank of Clearwater building. Its involvement had not previously been revealed only out of an altruistic desire to avoid overshadowing the work of its subsidiary organization, United Churches. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 338) 

1976, 5.2.
... five hundred citizens attended an open day at the Fort Harrison Hotel to view the renovation work that had already been completed. Maren reassured those present that there was nothing to fear from Scientology. 

Next day, the Church of Scientology filed a $1 million lawsuit against Mayor Gabriel Cazares, accusing him of libel, slander and violation of the church's civil rights. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 338) 

1976, Feb (?)
LRH reportedly gives away his identity to a tailor in Tarpon Springs, Florida, then has to flee from Dunedin. He takes Kima Douglas and her husband, Mike Douglas Ñleaving MSH behind in Dunedin. They drive north,  toward New York, but at some point around New Jersey the decision is made to turn around and go to Washington, D.C. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 339) 

Kima found a comfortable brownstone on Q Street in Georgetown, only nine or ten blocks from the Washington org...  

Telex communications were set up and the usual retinue of messengers and aides moved in, including Jim Dincalci, who drove up from Florida towing a U-Haul trailer loaded with the Commodore's personal possessions and private papers. Daily reports began arriving from Mary Sue, many of them detailing the activities of Operation Snow White. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 339) 

1976, 13.-17.3.
Here are two accounts of a "hit-and-run" scam allegedly run on Mayor Cazares of Clearwater. The first account is from "Bare Faced Messiah": "Rock Creek Park was...the chosen venue for a fake hit-and-run accident which the Guardian's Office set up in an attempt to end the political career of the troublesome mayor of Clearwater. Gabriel Cazares...would be attending the national mayors' conference in Washington from 13-17 March and the Guardian's Office made hasty plans to give him a welcome.  

A Scientologist posing as a Washington reporter sought an interview with Cazares and introduced him to a friend, Sharon Thomas, who offered to show the mayor the sights of Washington. Miss Thomas was, of course, working for the Guardian's Office. Driving with the mayor through scenic Rock Creek Park, she temporarily lost control of her car and ran into a pedestrian, who crumpled dramatically. To the mayor's horror, Miss Thomas accelerated away without stopping, leaving the injured man lying on the road.  

"A Guardian's Office memo the following day discussed ways of using the accident to discredit Cazares and concluded: 'I should think the mayor's political days are at an end.' Curiously Cazares was also on the Commodore's mind. On the very same day, Hubbard scrawled a note to the GO: 'Cazares - is there still some possibility the Cubans in Miami might get the idea he is pro-Castro?' 

"The 'victim' of the hit-and-run accident was a young man called Michael Meisner, a Scientologist since 1970. Meisner was the key figure in Operation Snow White: he was 'running' all the GO agents who had been infiltrated into government agencies in Washington, had personally taken part in several burglaries at the Department of Justice and organized the copying of tens of thousands of secret government files."  

The book "Religion, Inc." tells the story this way: "The darkest operation yet was mounted in March 1976 when the Mayor [Cazares] went to Washington for a national conference of mayors. He was met by Joseph Alesi posing as a reporter and was introduced to Sharon Thomas who offered to show him Washington. As Cazares and Thomas were driving along, she hit a pedestrian (Church of Scientology agent Mike Meisner who feigned injury) and drove on. Following the hit-and-run 'accident', a church memo gleefully recorded 'I should think the Mayor's political days are at an end'" (SOURCE: Bare Faced Messiah, Chapter 20; Book: Religion, Inc.) 

1976, Spring 
L. Ron Hubbard established Universal Media Productions in Clearwater, Florida, to produce Scientology films. (CofS) 

1976, March
In March, gift shop owners in the Ft. Harrison Hotel sue the church because the public is no longer allowed into the hotel, they phones, burglar alarm, and air conditioning are shut off. (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
A March internal church memo lists areas Scientology wants to infiltrate - the St. Petersburg Times, the mayor, channel 13, "Snyder", Florida attrorney general, and Florida state attorney (Russell). (Brief overview of Scientology's interaction with Clearwater Florida)
1976, 3 March 
U.S. Directorate Secretary World-Wide Michael Taylor informs Greg Willardson, that the IRS London targets have been "handled." Ref: Stipulation of Evidence, United States of America vs Mary Sue Hubbard et al, Oct 1979, p. 21 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1976, 5 March  
Now, in 1976, the first document we have here is an Eval issued by Diana Hubbard Horwich (who was then CS-6) on data received from the Guardian World Wide and the Deputy Guardian Finance World Wide, in other words, Jane Kember and Herbie Parkhouse. And that is Aide's Order number 176-2, 5 March 1976, Flag only, Senior Execs and G.O. W.W. Confidential, Franchise Network. 

The situation: An individuated Network of Missions who are not forwarding public up the Bridge, and instead are implicated in unusual deals with orgs and milking public for their money, etc. 

It is a total outpoint eval, and extremely false. It turns all plus-points of the Missions into out-points and all out-points of the Orgs into plus-points, as you can see by reading it: Data-- the Guardians Office, particularly the Guardian World Wide and Deputy Guardian Finance World Wide (Kember and Parkhouse), have been doing a commendable job of data collection. Also, an Obs Mission from Flag to Franchise Office World Wide was sent. This has resulted in a great abundance of data. The major points of analysis are...... 

This eval was issued by Lieutenant Commander D.H. Horwich CS-6, approved by CS-6 Action Aide, and the authority for it is SH verification D.M., which is presumably, David Miscavige. The issue is DHH, MI, AD, MSH, Mary Sue Hubbard, for the Board of Directors. 

I won't go into what it says because you can read that. As a result of this, a mission was put into training: J.C. Hughes and John Woodruff were sent to World Wide. Mike Davidson, who was a Kha-khan who had been making the Missions' stats go up for 9 consecutive years, had expanded the Mission Network to a point where it accounted for, as early as 1968, 60% of World Wide's Gross Income. He built the Franchise Network to be a major contributing part that wa supporting the G.O. That was from where the funding for the G.O. came: from the tithes from the Missions. And Mike Davidson was summarily removed and thrown in the Estates Project Force, then targeted by Jane Kember who succeeded in doing him in. (Peter Green debrief, 23.6.1982) 

1976, 28.4.
'I don't think I will ever regret making my discoveries public. My sole purpose was to serve and give man the knowledge I had . . . I've never looked to quarrel with anybody.' (First statement to the press by L. Ron Hubbard for five years, read by Diana Hubbard at a reception in Quebec, to launch a new edition of Dianetics, 28 April 1976.)
1976, 11 June 
Meisner and Wolfe are caught by the FBI after a security guard at the US Courthouse becomes suspicious of their (forged) IRS credentials. Meisner escapes and is hidden from the FBI by the GO, but eventually turns himself in. Ref: "A Piece of Blue Sky", Jon Atack (1992), p. 237 (Timeline of Scientology versus the IRS)
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... And what happened was that this guy Michael Meisner was the one that proposed the break-in. He was the AG Washington. Now, the funny thing is that two people in Washington at the time when he proposed that - before it was even done, before it was accepted - KNEW and had evidence that he was a government agent. Those two people were Bill Franks and Lynn Murphy. 

Now, those two people wrote up reports on separate lines - 'cause Franks was Sea Org and Lynn was GO - they wrote up reports on separate lines to Mary Sue to tell her that Michael Meisner is a Government agent and he should be gotten out of here. He's not a GO guy. He doesn't think like us. He doesn't act like us. He has connections to the Government, he is trying to get the Church in trouble, etc, etc, etc. 

In other words, they EXPOSED him. They sent the things up the line. Jimmy Mulligan stopped these communications from going to Mary Sue. They did not go to Mary Sue. He ordered, through the connections he had to the Sea Org, from his mysterious GO post of Controller's Committee, that Bill Franks be removed from Washington Org and Comm-Eved and RPF'd: and he was. And that Lynn Murphy be brought back to PAC and Comm-Eved and RPF'd; and she was. And she was also kicked out of the GO. And they were so spinny, they didn't even realize what it was for. But it wasn't for any of their stats or anything. It was just the fact that they had tried to expose a plant. (CBR-debrief from 1982) 

1976, 12 June 
"In the brownstone on Q Street, an agitated Hubbard showed Kima Douglas a telex from Mary Sue and asked, 'What am I going to do about this?' 'The essence of the report,' said Kima, 'was that they had caught the man who had been getting all this great information for us from the tax files.' Although no arrests had yet been made, Hubbard surmised, correctly, that there was trouble in store. His instinct, once again, was to flee."Next day, in the brownstone on Q Street, an agitated Hubbard showed Kima Douglas a telex from Mary Sue and asked, 'What am I going to do about this?' 'The essence of the report,' said Kima, 'was that they had caught the man who had been getting all this great information for us from the tax files.' Although no arrests had yet been made, Hubbard surmised, correctly, that there was trouble in store. His instinct, once again, was to flee. 

On the following morning, Kima Douglas checked in at National Airport with her elderly "father", for a flight to Los Angeles. ... At LAX, they were met by a limousine and driven to Overland Avenue in Culver City, where Gerry Armstrong had rented four adjoining apartments. 

Armstrong had already set up a telex link before the Commodore arrived. Special decoder equipment was installed to provide direct secure communications with Clearwater and the Guardian's Office in Los Angeles... (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 342) 

June 1976
In Culver City , Gerald Armstrong reportedly gets into an argument with Mary Sue Hubbard's communicator (secretary) after which LRH deems Armstrong a "security risk" and has him "removed from the property and locked up and guarded for three weeks in the Scientology intelligence office [GO] in Los Angeles." (SOURCE: Text file: "corydon.txt," a version of Bent Corydon's book,"Messiah or Madman,") 

1976, June - 1977
(after Wolfe/Meissner were caught)
Department of Justice sources allege that during the next full year, the church's Guardian Office in Los Angeles held Meisner a virtual prisoner, while various plans were made and abandoned, to provide him with a cover-story for his covert activities in Washington.

The facts which I have been able to verify, and the manner of Meisner's eventual departure from Los Angeles, however, do not square with this charge. Meisner may have been restrained by persuasion or threat of the consequences of defection, but there is evidence to support the claim that, for a time at least, he was as eager as anyone else to find some means of avoiding arrest and prosecution for his clandestine activities in the Capital.  (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 114)
1976, August 
The technical bulletins of Dianetics and Scientology released in published books for the first time. (CofS) 

1976, 24 August 
International Prayer Day, the Church’s first International Conference for World Peace and Social Reform, was held in Anaheim, California, attended by 10,000 church members from around the world. (CofS) 

1976, Oct., beginning
Ranch purchased in the desert at La Quinta, on the east side of the San Jacinto Mountains. 

The Hubbards moved in at the beginning of October 1976 and began to enjoy a new life of tranquillity on their ranch in the desert. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 343) 

1976, 28.10.
Quentin had been found in Las Vegas at 0832 hours on 28 October, slumped over the steering-wheel of a white Pontiac parked off Sunset Road alongside the perimeter fence of McCarran Airport at the end of the north-south runway. All the car windows were rolled up and a white vacuum cleaner tube led from the passenger's vent window to the exhaust tail pipe. Tissue papers had been stuffed into the window opening around the tube and the car's engine was still running. 

Officer Bruns of the Las Vegas Metropolitan Police Department was first on the scene. He wrenched open both the car doors and ascertained that the young man inside was still alive, though unconscious, probably because the tube had fallen off the tail pipe. He carried no identification of any kind and there were no licence plates on the car. There was nothing in the car but a Grundig portable radio, a black tote bag containing miscellaneous clothing and an open, partly consumed, bottle of tequila. 'The vehicle appeared as though the subject might have been sleeping in it,' the police report noted. 'The subject himself was very unkempt, his clothing was dirty, and would be possibly described as a vagrant type subject. A white male, appeared in his mid to late 20s. The subject was transported to Southern Nevada Memorial Hospital via Mercy Ambulance...' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 344) 

1976, 12.11.
As no one knew who he was, Quentin was admitted to hospital as 'John Doe'. The only identifying marks that the hospital could record were his red hair and red moustache. He never regained consciousness and died at 2115 on 12 November. The police records listed him as a 'possible suicide'. 

On the morning of Thursday, 18 November, Arthur Maren arrived at the coroner's office in Las Vegas and introduced himself as director of public affairs for the Church of Scientology. He said he would be able to make a positive identification of the body and at 11.25 he confirmed that John Doe was, indeed, Geoffrey Quentin McCaully Hubbard, aged twenty-two. Maren said that Quentin's parents were not in the United States, but were away on a trip round the world. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 345) 

1976, December 
	The Volunteer Minister’s Handbook published. (CofS) 

	Modern Management Technology Defined - Hubbard Dictionary of Administration and Management published. (CofS) 


 

____________________

1977
The IRS issues a notice of deficiency (regarding tax exemption) to the Church of Scientology of California. CSC appeals the decision. (Criminal Time Track: Issue III, (15))
1977, early
First thing I had to do in 1977 was handle the Toronto fire, early in 77. The Org was burned down. By the way, this is confidential GO data, but it's no use holding it this late in the game.

The guy who burned down the Toronto Org - it burned completely to the ground - was a plant. He was in there and he set the Mimeo files on fire - you know, the hanging sheets with the Mimeo fluid in them; they burn real well. It was done at night and the guy disappeared. Couldn't find him of course. Actually, it was arson. He burned the Org down at night. And there weren't many people around and it was after-hours and nobody got killed, but they lost everything in the Org - they thought. 

Except Ed Brewer and myself went up and salvaged everything and got them a new Org building in a Hotel, rented, for about the same price that they were running, and got them back into Power stats within one week. The same week the Org burned down (on Friday night), by next Thursday they had 27,000 dollars in GI, which was the highest stats they'd ever made since 5 FEBCs had gone back in 1970. (I believe that was the highest stats they'd ever made.) (CBR-debrief from 1982) 

1977, February 
The former Cedars of Lebanon Medical Center in Hollywood purchased by the Church of Scientology as a major center for Scientology in the Los Angeles area. (CofS) 

1977-1978 
Then I did some PAC missions, (missions out in the PAC area), and went out there to help with the Cedars refit. As CS-E, that was the biggest project we had going in the whole world - was refitting Cedars. 

And that same year was the raid on the Church there when the FBI had broken in and taken all the records in the B-1 files from the Cedars area. And it's very interesting that those B-l files are now reposing in an FBI secret headquarters in Encino, California. 

I have given all this data to the proper people in the Church, but I don't think anybody's gone out there to see the files. I have seen them. They're in the basement there. And since it's an illegal place, the FBI's operating it under the name of an Insurance Company, Zenith Insurance Company. It's not really an FBI place, so there's no reason why we couldn't subpoena them and get the files back. 

But, of course, as I told you before, since Bob Thomas put that thing in the file in 1968, everything I've said is really "hallucinations". But no, nobody just goes and looks. That's all I ask you to do. It's all LRH ever asked us to do was just go look. Well, I've done the looking. Anybody else, I don't give a damn whether they believe it or not, but if they ain't big enough to go and look, then they ain' t big enough to know. And they ain't big enough to go OT, either. (CBR-debrief from 1982) 

1977, 13.5.
On May 13, 1977, Gerald Wolfe went before U.S. District Judge Thomas A. Flannery and entered a pleas of guilty to the one-count charge of wrongful use of a Government seal. Several weeks later he was sentenced to a term of probation and was required to perform 100 hours of community service.

However, immediately after sentencing, in the same courtroom he was served with a subpoena ordering him to appear the same afternoon before the federal Grand Jury, which was investigating the entries into the U.S. Courthouse.

Among the things the Grand Jury sought to learn from Wolfe was the identity of the John M. Foster who had accompanied him on his visits to the courthouse. He was also asked how he and "Mr. Foster" had obtained the counterfeit IRS credentials they had used to gain admittance to the courthouse.

Wolfe related to the Grand Jury the same cover-up story he had earlier given the FBI and the U.S. Attorney's office. He had met Foster at a bar and with him had gone to the Bar Association Library to study in order to improve his prospects of obtaining a better-paying job. He used the xerox machines to copy case histories from law books. He did not know Mr. Foster by any other name and did not know where he lived.

After his appearance before the Grand Jury, Wolfe was debriefed by officials of the Guardian's Office in Washington. A transcript of the debriefing was sent to Los Angeles, where it was analyzed and exerpted by the Church's Legal Bureau.

Justice Department sources say that Meisner was given a copy of the debrief transcript to read so that he could begin adjusting his own cover-up account to conform to that given by Wolfe to the Grand Jury. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 116/117)
1977, June 
Wolfe is convicted of the forgery of credentials and is sentenced to probation and community service. Ref: "A Piece of Blue Sky", Jon Atack (1992), p. 240 (Timeline of Scientology versus the IRS)
1977, 20.6.
June 20 - Meisner packed a few things in a valise and decamped. He boarded a bus and went to a bowling alley, where he placed a call from a public telephone to Assistant United States Attorney Garey Stark in Washington, D.C. 

When AUSA Stark, who was handling the case of the courthouse entries, answered the telephone, Meisner identified himself by his true name and told Stark that he wished to come to Washington, face the criminal charges against him, and cooperate with federal authorities who were still investigating the incursions into the offices of the U.S. Attorney. (pg 118)

After Meisner's furtive departure from Los Angeles, his colleagues in the Guardian's Office did not suspect that he had betrayed them. They concluded, rather, that he was hiding somewhere in the Los Angeles area, while he did legal research in a library regarding his possible defense in the Washington, D.C. case. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 119/120)
1977, July
Shortly after LRH arrived in Sparks, cash was needed so Pat Broeker contacted his soon-wife-to-be, who was the Deputy Commanding Officer of the CMO in Clearwater. They arranged between them for Annie to bring one million dollars in cash from the church.

Annie brought the cash to Pat in a briefcase, and turned it over to him at an airport.

This is the point where Broeker starts to cut the line between LRH and MSH by editing letters between them. Over time, Miscavige and Broeker systematically eliminate all of LRH’s comm lines except their own.

Gradually, every single person with whom Ron has a comm line, including his wife and children, must communicate via the Broekers. Finally, the Broekers are the only ones in direct comm with Ron. (Criminal Time Track: Issue III, (8))
1977, 4.7.
On July 4 at 2 a.m., Magistrate Henry H. Kennedy, Jr. of the U.S. District Court signed the warrant permitting the FBI to conduct a search of the premises of the Founding Church of Scientology in Washington, D.C. The description of property to be seized under the warrant's authority included 162 items. All but one of these were documents of various kinds -memoranda, letters, files, cable messages, etc. Being properly identified by description which included such indicatory data as names, dates, and contents, they clearly met the particularity requirement of the First Amendment.

The 162nd and final item, however, was anything but specific. It read: "Any and all fruits, instrumentalities, and evidence (at this time unknown) of the crimes of conspiracy, obstruction of justice, and theft of government property in violation of 18 U.S. Code Sections 371, 1503 and 641 which facts recited in the accompanying affidavit make out."

The wording of this item had been cleverly based upon a previous case in which the Supreme Court had seemingly arrogated to itself the power to supercede the Constitution by approving a general, exploratory search.

Two other search warrants with identical wording were issued by Magistrate James J. Penne in the Central District of California. It commanded a search of two Los Angeles area church premises. One was a seven-storey victorian building known as Fifield Manor, at 5930 West Franklin Avenue, Hollywood. The other was an eight-storey, multi-winged building complex known as Cedars-Sinai, which occupied an entire city block and fronted on Fountain Avenue, also in Hollywood.

After a quarter of a century of trying, the federal Government at last had "got something" on the Scientologists. Something big. (O. Garrison, Playing Dirty, pg. 121/122)
1977, 7 July 
The FBI raids Scientology's headquarters in Washington, DC and Los Angeles. The GO is taken by surprise and tens of thousands of incriminating documents are seized, including complete records of the infiltration and burglary of the IRS and other government departments. Ref: Various, including Los Angeles Times and other newspaper reports (Timeline of Scientology versus the IRS)
MSH and 10 others are later convicted and go to jail. Thus, the beginning of a group engram was laid in. 

LRH and MSH are living together in La Quinta, California at the time. They spend the next week discussing how to handle their legal situation. Then, he leaves La Quinta with Pat Broeker and goes to Sparks, Nevada.

After the raid, the USGO Intelligence bureau had nightly all hands to destroy evidence of crimes in their remaining intelligence files. It went on for months. At the same time, Vicki Aznaran participates in a massive document destruction program undertaken to destroy any evidence that LRH controlled Scientology. Vaughn Young also participated in all of this destruction of evidence. (Criminal Time Track: Issue III, (22, 30))
The detailed Story behind the raid can be found in Omar Garrison's book "Playing Dirty", Chapter 07.
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Scientology's FOIA suits spanned the very time when the top-secret Scientology-based remote viewing program and budget were not only being expanded, but were being utilized by the Department of Defense, the President's National Security Council (NSC), and the Joint Chiefs of Staff. But the documents being sought by the Guardian's Office were never released; the FBI raided the church's offices in July of 1977, and the federal government filed criminal charges accusing Mary Sue Hubbard and the Guardian's Office of "criminal spying"--a strange irony.

The sensational case resulted in Mary Sue Hubbard and 10 Guardian's Office co-defendants being sentenced to jail without a trial by federal Judge Charles R. Richey, which led to the ultimate disbanding of Scientology's Guardian's Office.

This opened the way for a new senior corporation, "Church of Spiritual Technology" (CST), doing business as the "L. Ron Hubbard Library." It was set up in 1982--right after the Supreme Court had upheld Mary Sue Hubbard's conviction--for the express purpose of gaining receivership and control of L. Ron Hubbard's copyrights. But it was in the founding of this corporation that the first hint of the cover-up by the federal government lay buried.

In an EXCLUSIVE 1997 STORY, the PUBLIC RESEARCH FOUNDATION reported that Meade Emory--former Assistant to the Commissioner of the Internal Revenue Service and former Legislation Attorney, Joint Committee on Taxation--had been a co-founder of CST, Scientology's most senior coporation. That corporation now controls the copyrights for all of L. Ron Hubbard's intellectual properties, once valued at close to $100 million. CST also enjoys ultimate authority over all Scientology-related trademarks, including even the name "L. Ron Hubbard."

But the discovery of Emory, a non-Scientologist, in such an unusual position raised red flags, since Emory's involvement in setting up the corporation had been hidden for fifteen years.

Then it was learned that Emory had been Assistant to Commissioner of IRS Donald C. Alexander from 1975 through 1977. Strangely, those were the very years that an IRS employee, Gerald Wolfe, was supposedly a Scientology "double agent" guilty of numerous thefts of IRS documents for Mary Sue Hubbard and the Guardian's Office--leading to the arrests and convictions. (Public Research Foundation: Press Release: 29.8.2000)
1977, 8.7.
At six o'clock on the morning of 8 July 1977, 134 FBI agents armed with search warrants and sledgehammers, simultaneously broke into the offices of the Church of Scientology in Washington and Los Angeles and carted away 48,149 documents. They would reveal an astonishing espionage system which spanned the United States and penetrated some of the highest offices in the land.(Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 352)

1977, 15.7.
LRH left the ranch and went to Sparks.... With him were three messengers, Diane Reisdorf, Claire Rousseau and Pat Broeker.  

For the remainder of 1977, Hubbard stayed in hiding at Sparks. He cut off all direct communications with the Guardian's Office and his family and relied on his three messengers to maintain secret links with the Church hierarchy. 

LRH went into writing film scripts. One of it... Revolt in the Stars. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 352) 

1977, 27 September
The first of the Los Angeles service organizations, Church of Scientology of Los Angeles, moved into the former Cedars of Lebanon Medical Center building complex. (CofS) 

1977, Fall 
Universal Media Productions was reorganized as Source Productions in La Quinta, California, to produce Scientology technical instructional Films. (CofS) 
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(David) Miscavige recalls meeting the founder in 1977. Hubbard, then 66, wore a straw cowboy hat, slacks, a short-sleeved shirt and boots. 

He was leaving a dining room when the teenager from Clearwater introduced himself. “Oh I know who you are,” he remembers Hubbard saying. “Welcome aboard.”  

...Miscavige, a photography bug, quickly grasped filmmaking concepts such as camera angles and continuity, said Norman Starkey, who was on the camera crew and now is a high-ranking Scientologist. “He was always thinking ahead, thinking of the future, predicting it and taking action.”  

Hubbard appointed Miscavige camera chief and considered him his best friend, Starkey said. And in the mornings, when the film crew gathered for work, “David Miscavige was always the first person whose hand he’d shake.”  (SPTimes: The Man behind Scientology)
1977, end of Dec.
A few days after Christmas 1977, word arrived at Sparks that the Commodore was unlikely to be indicted as a result of the FBI raid and he decided it was safe to move back to La Quinta. There was just one problem. He suspected that Mary Sue was still under FBI surveillance, so if he returned to Olive Tree Ranch, she would have to move out. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 353)
_____________________

1978
1978
First groups in Costa Rica, Pakistan, Saudi Arabia, Tahiti, Guatemala and Zambia formed. (CofS) 

1978 (FBI)
In Founding Church of Scientology v Webster, the church sued FBI director William Webster, alleging that the FBI was harassing Scientologists for no permissable reason.

The church filed this complaint in 1978, the same year in which MSH and eight other high ranking Church officials admitted in a plea agreement that “the network of Scientology organizations had conducted a broad campaign against US government entities particularly the IRS.” The court noted that the same government investigations the Church complained about were justified by, and a result of, the church’s own illegal behavior. (Criminal Time Track: Issue III, (15))
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A rough quote from an FBI memorandum obtained through the Freedom of Information Act in 1978: 

"To infiltrate the Church and move our agents up to Board of Director positions. We must also prevent the spread of Scientology to China and Japan as it is so similar to Bhuddism it would spread like wildfire". (CBR: SOB 12)
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LRH is convicted in absentia in Lyon, France. Sentenced to 4 years in prison for fraudulent claims he could cure physical illness.(Criminal Time Track: Issue III, (54))
1978, 2.1.
Hubbard arrived back at the ranch. He spent a number of hours with Mary Sue behind the closed doors of his study. No one knew what passed between them, but Mary Sue left the ranch that evening at the wheel of her BMW. Next day, Doreen Smith was sent to Los Angeles to help her look for a house.

Behind the security screen, the Commodore was directing the setting up of a full-scale film unit. More property was purchased around La Quinta - a ten-acre ranch, code-named Munro, became a barracks for the film unit personnel and a studio was built in a huge barn on the Silver Sand Ranch, a 140-acre grapefruit farm. Lights, dollies, cameras and a vast range of technical equipment were all moved into the new studio (also called "Cine Org"). (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 353) 
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An appeal had gone out to Scientology branches around the world for volunteers with acting and film-making experience to help Ron in a special project. Among the first to arrive was a middle-aged couple from Las Vegas... Adelle and Ernie Hartwell were champion ballroom dancers who had taken a few Scientology courses and had been led to believe that joining the Cine Org would give them their big break. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 353) 
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Hubbard knew little of what was happening to Mary Sue during this period because the messengers censored her letters in order to avoid upsetting the Commodore. If Mary Sue sent bad news, the messengers cut out the offending passages with a razor blade, believing it to be their duty to keep such problems 'off his lines'. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 356) 

1978, 9 March 
Church of Scientology of Milano, Italy founded. (CofS) 

1978, 21 June 
The first Hubbard Communications Office Bulletin on New Era Dianetics (NED) was written, introducing an effective refinement of Dianetics by L. Ron Hubbard, based upon thirty years of experience in the application of the subject. (CofS) 

1978, 20 July 
Church of Scientology of Bern, Switzerland founded. (CofS) 

1978, August 
Anyway, 1978, the Cedars refit mission was still going on and then I got qualified to go to SU. Now SU is a Special Unit were LRH was making the films. They needed some more people out there, some execs and so on. And I went out there in August, 1978. Now, just before I arrived there - the first thing I found out there when I arrived is - there's no GO there, there's absolutely no GO there, and the GO is prohibited from being there and the CMO and the SU people are prohibited from talking to the GO, or any GO terminal, or having any written comm to the GO, or any kind of connection with the GO. And this is because LHR had kicked out any GO terminals from SU. (CBR-debrief from 1982) 

1978, 15.8.
On 15 August 1978, a federal grand jury in Washington indicted nine Scientologists on twenty-eight counts of conspiring to steam government documents, theft of government documents, burglarizing government offices, intercepting government communications, harbouring a fugitive, making false declarations before a grand jury and conspiring to obstruct justice. Heading the list of those indicted was Mary Sue Hubbard. She faced a maximum penalty, if convicted, of 175 years in prison and a fine of $40,000. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 356) 

1978, 29.8.
On 29 August, all nine defendants were arraigned in the federal courthouse at the foot of Capitol Hill and pleaded not guilty.
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A few days later, Hubbard collapsed while he was filming on location in the desert. 'The temperature was somewhere between 118 and 122 degrees,' said Kima Douglas. 'I had been watching the old man out there wheezing and struggling for breath, with flecks around his mouth. It was crazy; I knew he wouldn't be able to take it much longer. We always had a motor home at the location - he'd have his lunch in it and sometimes have a lie-down while the set was being prepared. This particular day he came back to the motor home and said he didn't feel well. His pulse was extremely erratic and his blood pressure was way up. I thought he was going to die and said that we ought to get him to hospital. He gripped my arm and said, "This time, no!"' 

Hubbard was taken back to Olive Tree Ranch, apparently slipping in and out of a coma. At one point he muttered to Kima, 'If I die, bury me in the date field.' A Scientologist doctor, Gene Denk, was summoned from Los Angeles and driven to the ranch blindfolded but he seemed unsure what was wrong with the Commodore. 

David Mayo was called to give assists. 

Mayo was dismayed when he was at last ushered into the Commodore's room at Rifle. 'He was obviously very ill, lying on his back almost in a coma. He could talk a little, but very slowly and quietly. There was medical equipment all round him, including an electric pulse machine to re-start his heart. Denk told me he thought LRH was close to death. He would have moved him into a hospital but he thought the ride in the ambulance might finish him off. I was given his PC folders and told to solve the problem. I started looking through the folders that night and began auditing him next day.' 

Hubbard slowly recovered....  

Mayo was deeply disturbed by what he learned during his daily auditing sessions with Hubbard: 'He revealed things about himself and his past which absolutely contradicted what we had been told about him.'   

'It wasn't just what I discovered about his past. I didn't care where he was born or what he had done in the war, it didn't mean a thing to me. I wasn't a loyal Scientologist because he had an illustrious war record. What worried me was when I saw things he did and heard statements he made that showed his intentions were different from what they appeared to be. When I was with him messengers often arrived with suitcases full of money, wads of hundred-dollar bills. Yet he had always said and written that he had never received a penny from Scientology. He would ask to see it, the messenger would open the case and he'd gloat over it for a bit before it was put away in a safe in his bedroom. He didn't really spend much, so I guess it was getaway money. I didn't mind the idea of him having money or being rich. I thought he had done tremendous wonders and should be well paid for it. But why did have to lie about it? 

'I slowly began to realize that he wasn't acting in the public good or for the benefit of mankind. It might have started out like that, but it was no longer so. One day we were talking about the price of gold, or something like that, and he said to me, very emphatically, that he was obsessed by an insatiable lust for power and money. I'll never forget it. Those were his exact words, "an insatiable lust for power and money".' (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 358) 

1978, Sept.
David Mayo: In September 1978, I was called from the Flag Service Org to California to audit LRH and there I stayed on, as his auditor. In October 1978, LRH appointed me to the post of Senior C/S International. I remained in California auditing LRH on audited NOTs until he advanced onto Solo NOTS. In mid-1979, I assisted him with technical research and with the export and training of the first auditors and C/Ses on new tech. Apart from some return visits to Flag (and other Orgs) to handle out-tech, I remained on the post of Senior C/S International in California from 1978. Throughout that period, I was being trained and briefed by LRH on current tech and on his research of new tech, as yet unreleased. (David Mayo, Open Letter)
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LRH has another stroke. (He had his first stroke in June 1975.) Mayo arrived to give LRH assists and LRH was barely conscious. Dr. (Gene) Denk told Mayo that LRH could die at any moment because his heart was not beating normally. The assists went on for 3 weeks and from those assists came the seeds that became NOTS.

Ron’s illness was an additional excuse to further edit incoming communication to him to keep all this “bad news” off of his lines.

NOTS is released this year.(Criminal Time Track: Issue III, (8, 34))
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Audited New Era Dianetics for OTs (New OT V) released. (CofS) 

1978, 24 September 
Dianetic Clear Hubbard Communications Office Bulletin released. (CofS) 

1978, middle Oct.
By the middle of October, the Commodore was back on his feet, back making movies.  

Gilman Hot Springs - a faded resort straddling Route 79 between Riverside and Palm Springs. Its 550 acres boasted a yellowing golf course, a decrepit motel, the Massacre Canyon Inn, and a collection of miscellaneous buildings in various states of disrepair, one of them a house satirically named 'Bonnie View'. The entire property had been purchased for $2.7 million cash... (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 359) 

1978, late
... in late '78 the location where the boss was filming got blown by two people that went to Las Vegas. 

They blew from SU Area, from the film area. They were like new recruits. They blew. They were "family" of some messenger or something and they blew and they went to Las Vegas and tried to get $10,000 from the FBI to reveal the location. The FBI said "No, reveal it anyway", and they did. 

And they went to the newspapers, and they tried to get money from the newspapers, and the next thing you know, people from Las Vegas Org were over there running around in their cars trying to see LRH. So he said "We've got to get a new location." So we did. We got another new secret location for filming so we wouldn't be bothered. And it's still in California. And this one was where the current CMO INT people are, and the Watchdog Committee, and all that stuff. (CBR-debrief from 1982) 

1978, end
The Hartwells... had disentangled themselves by the end of 1978 and returned to Las Vegas... Ernie Hartwell did not particularly want to stir up any trouble but he thought that the church was trying to entice Dell (Adelle) back and break up his marriage. He was a straight-talking Navy veteran who worked in a casino and was not the kind of guy to be cowed by 'kids running around in sailor suits', which was his favourite description of Scientologists. He began threatening to go to the FBI and the newspapers and telling everything he knew. Actually he did not know much, other than the best-kept secret in Scientology - the whereabouts of L. Ron Hubbard. 

Ed Walters... was ordered to 'handle' Hartwell. 'I'll never forget sitting in the local Guardian's Office the day I brought Ernie in,' said Walters. 'These two young kids who've never met Hubbard are sitting there and they obviously think that Hartwell's a liar. One of them says, "You don't know what you're talking about. You say you actually met Ron Hubbard..." Ernie says, "Yeah, I was with him down in the desert." "Well, if you met him," says the GO guy, "how would you describe him?" I knew that what he meant was how did Hubbard look, but Ernie says, "How would I describe him? I'd describe him as fucking nuts." 

'My heart was pumping. No one talks like that about LRH. The GO people were stunned. To them it proved that Ernie was a liar. I said, "Well, Ernie, you don't really mean that he's nuts, do you?" He says, "Yeah!" So I asked him to give me an example, hoping to tone it down a bit. "Are you kidding?" He says. "One day we get there and he's playing director with all these kids following him around. He starts screaming at the wall, he says there's supposed to be shelves there and why aren't there shelves there. So one of his people turns to me and says put some shelves there. So I say OK, I need a hammer, nails and wood. Then this fucking kid just says to me make it go right." 

'To tell someone "make it go right" was typical Scientology-speak. I knew then that he was telling the truth.' 

Walters liked Ernie Hartwell and tried, over the next couple of days, to dissuade him from carrying out his threats. 'Next thing that happens,' he said, 'was that the GO sent some people to tell me to stay out of it. They were going to handle Hartwell. They were not going to allow Hubbard to be exposed by this man and they insinuated they would destroy him if they had to. Ernie was just a troubled old guy off the street who should never have been in Scientology in the first place. How could they think of destroying someone like that? Something just went off inside me.' 

Walters began telephoning his closest friends in Scientology, among them Art Maren, to tell them he was thinking of getting out. Maren rushed to Las Vegas and begged Ed to re-consider. It dawned on Walters, with a sense of deep shock, that his friend Artie was frightened. Next day Walters went to the FBI. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 360/61) 
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LRH fled from Olive Tree Ranch... Kima and Mike Douglas were again chosen to go with him. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 361) 

__________________________

1979
The first Dianetics group formed in Ecuador. (CofS) 
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Carl Barney's Mission was stolen from him in 1979 ... and Herbie Parkhouse was very instrumental in that. (Peter Green debrief, 23.6.1982)  
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CBR: ... I was the CO of SU, which is the Special Unit, ... and I worked with LRH for a year and a half out there, and since the GO wasn't there, I did all the Legal and Intelligence for him. And hatted up Leo Johnson on how to do it, so that he could take over the Div 6 hats of PR, and so on, for the base. And I got to know LRH's Legal and Intelligence and Public Relation Policies very well, 'cause I had to get hatted on them myself. And he was personally directing me and handling these by conference and by written dispatch. 

... So anyway, in 1979 we got this new place and I was working on that and then the CMO was given the job of getting the whole of Scientology operating totally on Policy, and making sure every Org was operating and do an eval on each Org and so on. So most of the evals required missions, and at that time LRH was "close" to the lines (in '79), he was only living a few miles away. And we did missions to all the Orgs.

I was then put on as Chief Missionaire, because I had most of the experience in missioning. And I did missions to Flag, St. Louis, FOLO WUS, St. Hill Castle, the Eval Unit, etc, etc. Now on these missions in 79, I started discovering... - you mostly know, you go on a mission and it's usually a down-stat, out-ethics area and you find things. And you find things like somebody trying to be a plant, or you find somebody that's been PDH'ed, or something like that. 

Well, I kept reporting these to the GO, as you should, and I kept reporting them to the GO and then I'd go on another mission and find out that in that place where I'd just done a mission, that nothing had happened to these guys. They never did remove them, they never cleaned them up, they never fixed them, they were still there! Some of them had even been promoted! 

So I went to this guy Jimmy Mulligan, who was the highest "visible"... - 'cause Mary Sue was living in her own place then. You see, the Boss and her had to live in separate places because she was under surveillance by the Government all the time since she was "indicted" now, you see. And she had to live at a separate house in a different town. So I couldn't get to her. And that was a secret location. And the Boss was in a secret location. 

And so I went to Mulligan, who was the highest intelligence terminal in the GO, he was the Controller's Committee for Intelligence. And I went to him, I said,"I want to talk to you". (This is in late 1979), I said, "I' ve been spotting these plants in the Organizations. I've been reporting them to the GO and the GO has done nothing about them. Why not?" 

And he looked "Oh!" This had shocked him because it came from left field. I just met him in the hall there, you see, and he didn't have an answer ready. So he said "Ah...ah.., well.., if we ..if we... shoot them.., uh..uh..uh..,they might send in others and we don't know who they are." 

I said, "That's a lie, man. What are you giving me that bullshit for. Anybody can find a plant on a meter," I said, "That's a lie". So he said, "Oh well, yah, ..uh.., yes..,uh..., well it was Mary Sue's policy". And I knew that was a lie, too. Because I've done missions for Mary Sue and I know how she feels about plants. So he lied to me twice there. 

And the next thing you know, he did a little 3rd party on me to the CMO and got me in a Comm-Ev. So that I "wouldn't remember", you see. But anyway, I remembered that. That he wouldn't do anything about this, and he was lying to me. I didn't know why at the time, but it later became apparent. That was late 1979. (CBR-debrief from 1982) 

1979, 1 February
The World Institute of Scientology Enterprises (WISE) founded. (CofS) 

1979, March
They eventually found several adjoining apartments for rent in new building just off the main street in Hemet, a small town on the west side of the mountains. Hubbard moved in at the end of March 1979, along with a slimmed-down staff of messengers and aides. 

Once all the security precautions were in place, Hubbard relaxed and settled down to enjoy life in Hemet. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 361) 

1979, 13 March 
The Hubbard Mark VI E-Meter was released. (CofS) 

1979. April
Mayo goes to Hemet, California and gives LRH assists again because LRH had just had a cancer operation on the front of his head. They work together on refining NOTS. (Criminal Time Track: Issue III, (8))
1979, Middle 
Annie Broeker is working for CMO in Clearwater. MSH is also there operating out of the G.O. Annie is meddling in G.O. affairs and MSH eventually has had it with her and forces her off post. Annie is then sent back to INT as useless on management lines. (Criminal Time Track: Issue III, (8))
1979, July 
The Sandcastle, a hotel in Clearwater, Florida, purchased as part of the Flag Land Base, an advanced religious retreat for Scientologists. (CofS) 

1979, summer
Through the summer months of 1979, Hubbard followed closely the progress of the battery of lawyers which was fighting to prevent Mary Sue and her co-defendants from being brought to trial. In the intimacy of the Hemet hideaway, he made no secret of his intention to sever all his connections with his wife. He frequently asserted that he had never known anything about what Mary Sue was doing and whined about the fact that she was getting him into trouble. Everyone knew it was a lie. 

David Mayo was sent to see Mary Sue at her house off Mulholland Drive in Los Angeles, to suggest that she might consider a divorce. 'She was really offended and very upset,' said Mayo. 'I thought she was going to blow my head off. I went back several times later to make sure that she wasn't going to rat on him. That's what he was really worried about, that she would reveal during the case that she was only relaying his orders. She had covered up for him so much, and there had been so many opportunities for her to betray him, that she couldn't believe he would think that. She kept saying to me, "What is he worried about?" I thought to myself, "My God, I can't tell her."' 

Hubbard, still not convinced that he could trust his wife, decided to risk meeting her himself at Gilman Hot Springs. At summer headquarters, no one was supposed to know that the Commodore was visiting, although it was not hard to guess since a working party was assigned to spend two days scrubbing 'Bonnie View' and polishing all surfaces by hand. Mary Sue was told to go to a hotel in Riverside and wait to be picked up by Kima Douglas, who drove her on a roundabout route to Gilman, checking all the time that they were not being followed. Hubbard arrived on the bed in the back of the Dodge Ram, which drove through the gates of the resort at high speed. Waiting guards immediately put a chain across the entrance. No messengers were present during the meeting, so no one knew what was discussed and no one saw either the Commodore or his wife leave the property. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 363) 

1979, 1.9.
A major change in church management takes place. The Commodores Messenger Org International takes over all church management and the Watch Dog Committee is set up.

LRH orders that messengers who hold management posts are not to stand watches for him, leaving them free to hold their management position full time. He ordered to send two messengers to work with him on a permanent basis who are of no great value on management lines. The two people chosen are Pat and Annie Broeker. (Criminal Time Track: Issue III, (8))
David Miscavige is posted as Action Chief in CMO International. (Criminal Time Track: Issue III, (33))
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By 1979, Miscavige, at age 19, advanced to the supervisory position of “action chief” in the Commodore’s Messenger Organization. His new job was to send out teams or “missions” to investigate reports Hubbard was getting about poor management of Scientology organizations around the world. Among the young “missionaires” Miscavige enlisted were Mike Rinder and Marty Rathbun, now in their forties and among the highest ranking officials in Scientology. (SPTimes: The Man behind Scientology)
1979, 20 September 
Instituto de Filosofía Aplicada, A.C., Havre, in Mexico City founded. (CofS) 

1979, October 
Eleven Scientologists, including Mary Sue Hubbard, are convicted of conspiracy and imprisoned for between two and six years. L. Ron Hubbard goes into hiding in California and does not reappear again until his death in January 1986. Ref: Various, including Los Angeles Times and other newspaper reports (Timeline of Scientology versus the IRS)
[image: image48.png]



...  in 1978 the indictment came down on the "nine" (and Mary Sue) that the FBI had done from the files that were stolen from the Church. And LRH had offered, right away, he had ordered the GO lawyers and so on, to TRADE the Kissinger 800 million dollar suit to the government. ... 

And it was getting a little more play now. I think one Washington paper had mentioned it. So he offered to trade that suit off: To say we "have insufficient evidence" if you say you "have insufficient evidence" in the Mary Sue and nine conspirators case. 

That was his order. To trade those two, equal off. They drop the case against Mary Sue and the nine. We drop the case on Kissinger. 

The GO didn't do that. They traded that suit for one of the IRS appeal suits. And LRH was so mad at them that he kicked them all off of the SU area and he wouldn't have any more comm with them. He warned Mary Sue at the time,"There's something wrong in the GO. There's something very wrong in there. They're not complying. They're not acting as if they are on our side". 

And Mary Sue didn't get the word. She didn't look hard enough, or she didn't believe it, or there were too many people on her lines telling her that things were "other" than what LRH was saying. 

But in actual fact, the people on her Controller's Committee, right underneath her, and between her and Jane (because they were senior to Jane) there were two people on it that were working for the government. And they were James Mulligan and Anne Mulligan. All right. 

... You may have seen these Court Records of the Mary Sue case and there's this guy in it named Michael Meisner. 

... The whole reason Mary Sue and the nine got indicted was because of this break-in that the GO did in Washington to get these papers on Scientology having to do with the stealing of the documents from Cedars.  

Now, you realize that if those comms had been allowed to go thru, then Mary Sue would never had gone to jail. And I don't know if you've found that out, I think I told you, but it is a fact now that Mary Sue is in jail. She's in a prison for women on the East Bay - it s called East Bay of San Francisco Bay. It's quite a nice place. It's a white-collar prison. But she's still in prison and she should not be there. 

I wanted to point out something else, too, on the GO's head, and these plant's heads. That since 1976, before 1976, all the years that LRH and MSH and the family were onboard the ship under the Sea Org protection, they were totally safe. Nobody touched a hair on their heads. Nobody got them in a court room. 

Since they moved ashore, they were under GO quote "protection" and since that time, Mary Sue is in jail, Quentin is dead, LRH had to move off the lines because of 18 or more subpoenas on him for various civil cases against the Church, and the family is quite dispersed. 

They don't get together for birthdays anymore. Diana, this year, has said that she can't even get her comm thru the CMO to the Old Man. She can't even communicate hardly to her father anymore. She writes up there but she doesn't know if anything is getting thru or not. And Arthur is now kicked out of SU. And so is Suzette. 

They are not in SU anymore. They were quote "knocked out of SU" for quote "out security". When in actual fact, the thing is that they are very vulnerable themselves to any attacks because they are members of the family. And they should be protected. And they are not being protected. And they're all in the Los Angeles area now. 

And Diana is trying to take care of them. And she's also trying to help her mother. And I also pledged to her that I will do anything in my power to help get her mother out of jail. 

And that whole thing, I say, was caused by the fact of infiltration and plants in positions in the GO. And, of course, we all know that Mary Sue should have spotted them, but there were two right under her, feeding her Legal and Intelligence data. 

James Mulligan was in charge of Intelligence and his wife Anne Mulligan (they're both homosexuals, by the way - they got together to make a good "show"), but they chopped all the Legal and Intelligence lines to Mary Sue, and just let thru what they wanted her to see, or wrote up their own reports the way they saw it, or the way they wanted it to be, and that was the way the Government wanted it. (CBR-debrief from 1982) 

1979, 8.10.
The trial was scheduled for 24 September in Washington, but the government prosecutors and defence attorneys were still bargaining at that date and a stay was granted. On 8 October, in an unusual legal manoeuvre, an agreement was reached that the nine defendants would plead guilty to one count each if the government presented a written statement of its case, thereby avoiding a lengthy trial. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 364) 

1979, 26.10.
On 26 October, US District Judge Charles R. Richey accordingly found the nine Scientologists guilty on one count each of the indictment. Mary Sue and two others were fined the maximum of $10,000 and jailed for five years. The remaining defendants received similar fines and prison sentences of between one and four years. Sentencing Mary Sue, the judge told her: 'We have a precious system of government in the United States . . . For anyone to use those laws, or to seek under the guise of those laws, to destroy the very foundation of the government is totally wrong and cannot be condoned by any responsible citizen.' All the defendants indicated an intention to appeal on the grounds that the evidence against them had been obtained illegally. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 364) 

1979, 23.11.
Scientology lawyers were still hoping to prevent the damning documents seized in the FBI raids, currently under seal, from being released. But on 23 November, the day after Thanksgiving, the appellate court ordered the seal to be lifted and began releasing the documents, much to the delight of newspapers and television stations throughout the United States. At last they were able to report the astonishing details of Operation Snow White and give the public a peek into the strange and secretive world of the Church of Scientology. (Miller: "Bare-faced Messiah", pg. 364) 

1979-1980 
'79 and '80 there was, of course, a great deal of revelation in the press about the trials in Washington on Mary Sue and Jane Kember and Mo Budlong, Henning Heldt, Duke Schneider and the rest of the G.O. people who had been indicted. 

And in 1980, Mary Sue and the others pleaded guilty. And then Jane Kember and Mo Budlong were extradited and also either pleaded guilty or were found guilty. (Peter Green debrief, 23.6.1982) 

1979, December 
The Purification Rundown released. (CofS) 

1979, 15.12.
LRH executes a will. Ron’s tax lawyer, Norton S. Karno is named as Executor. (Criminal Time Track: Issue III, (53))
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